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Sakliste

Utvals-

saknr

Innhald Arkiv-

saknr

U.Off.

PS 268/15 Godkjenning møteinnkalling

PS 269/15 Godkjenning møtebok forrige møte

PS 270/15 Referatsaker (Meldingar)

RS 182/15 Kopi - Fastsamband til Huglo - oppdatert kostnadsoverslag 
- ferjeavløsningsmidler og overslag kostnad 
reguleringsplanarbeid

2015/9427

RS 183/15 Kystvegen som riksveg 2015/11412

RS 184/15 Fergefri E39 Stavanger - Bergen. Nå må vi ikke rote det til 
på Vestlandet!

2014/15115

RS 185/15 Nye Ferjeanbod - framdrift 2014/19309

RS 186/15 Kystvegen som Riksveg 2015/11399

RS 187/15 Svar på spørsmål om skilting av vegstrekninga Hordvik -
Salhus

2015/3001

RS 188/15 Førebudd på framtida - status 3 2014/12398

RS 189/15 Notat om Sentralbadet utarbeidet i samarbeid av 
Kulturdepartementet, Hordaland Fylkeskommune og 
Bergen kommune. - Omforent notat ferdigstilt 5. november 
2015 -

2015/4446

PS 271/15 Delegerte saker

DS 19/15 Fornying av sertifikatlån 350 mill. kr 2015/203

PS 272/15 Omorganisering av reinhaldstenestene i HFK 2014/13280

PS 273/15 Godkjenning av 2 prosjektrekneskapar i skulesektoren. 2015/11425

PS 274/15 Årsbudsjett 2016 / økonomiplan 2016-2019 2015/5430

PS 275/15 Høyring NOU 2015:8 Fremtidens skole - Fornyelse av fag 
og kompetanser

2015/6236

PS 276/15 Dimensjonering av Studiespesialiserande (ST) i  Bergen 2014/10030

PS 277/15 Bergen katedralskole - godkjenning av forprosjektet 2014/10285

PS 278/15 Styringsdokument for det pedagogiske utviklingsarbeidet 
ved dei vidaregåande skulane 2016-2018

2015/10880

PS 279/15 Høyring - Læreplanar for utdanningsprogram for kunst, 
design og arkitektur

2015/9715

PS 280/15 Prinsipp og føremål for rullering av Skulebruksplanen 
(SBP)

2014/10030

PS 281/15 Høyringssvar - Framlegg til endringar i opplæringslova 2015/10350

PS 282/15 Høyringsuttale - Forslag til endringar i fagskulelova og 
studiekvalitetsforskrifta

2015/8234

PS 283/15 Rehabilitering - ombygging - mindre tilbygg i skulesektoren 
– Budsjettfordeling nr. 6 - 2015

2014/598

PS 284/15 Anmoding om uttale - søknad om godkjenning etter 
friskolelova - Yrkesskolen for Bygg og Anlegg i Bergen AS

2015/8565

PS 285/15 Forslag om freding av Sandviksbodene 3 A. 
Høyringsfråsegn

2014/19554

PS 286/15 Etablering av karrieresenter i Hordaland: forlenging av 2014/16238



pilotprosjekt Karriere Sunnhordland

PS 287/15 Revisjon av lokal forskrift om inntak og formidling 2015/10391

PS 288/15 Forslag om freding av Sandviksbodene 78 B. 
Høyringsfråsegn

2014/19554

PS 289/15 Omklassifisering av Fv. 48 gamlevegen utanfor 
Moshovdatunnelen

2014/11976

PS 290/15 Hydrogenteknologi i Hordaland 2014/20763

PS 291/15 Fylkesvegane - Plan- og byggeprogram 2016 2014/22536

PS 292/15 Bussanlegg i Sunnhordland 2014/15801

PS 293/15 Kjøp av bussanlegg i Nordhordland 2015/791

PS 294/15 Søknad frå Tide Buss AS om løyve for direkterute til/frå 
Bergen lufthamn

2015/8325

PS 295/15 Omklassifisering/statusendring på Rv. 13 - Bu i Ullensvang 
kommune

2014/11976

PS 296/15 Omklassifisering av fylkesveg til riksveg 2014/11976

PS 297/15 Trafikkplan for kollektivtrafikken i Sunnhordland 2015/7972

PS 298/15 Grønt skifte til fornybar tungtransport 2014/20763

PS 299/15 Handlingsprogram 2016 - 2019 Kollektivstrategi for 
Hordaland

2014/278

PS 300/15 Løyving av ekstra tilskot til ferjesambandet Hufthamar-
Krokeide

2015/580

PS 301/15 Låg- og nullutsleppsferjer i Hordaland - Høve til stønad frå 
NOx-fondet

2015/11483

PS 302/15 Nytt knutepunkt Voss – finansieringsløysing 2015/10415

PS 303/15 Klimaplan for Hordaland - Handlingsprogram 2016 2015/10375

PS 304/15 Regional planstrategi 2015-2020 - oppstart 2015/7064

PS 305/15 Regional plan for vassregion Rogaland 2016-2021 2014/16587

PS 306/15 Regional plan for vassregion Sogn og Fjordane 2016-2021 2014/21281

PS 307/15 Regional plan for vassregion Hordaland 2016 - 2021 2014/16490

PS 308/15 Omlegging av kraftleidningen 300 kV Fana-Litlesotra og 
132 k Breivik-Litlesotra i Fjell og Bergen kommunar. 
Høyringsfråsegn.

2015/10018

PS 309/15 Statnett SF - Konseptvalutgreiing for forsyning av auka 
kraftforbruk på Haugalandet - Høyringsfråsegn

2015/8101

PS 310/15 Unike regionale utviklingsprosjekt - investeringstilskott til 
regional utvikling 2015 - 2016

2015/9722

PS 311/15 Regionalt forskingsfond Vestlandet - fylkestinga si 
bestillinga for 2016 - 2019

2015/3546

PS 312/15 Val av jury til Årets Hordalending i perioden 2015-2019 2015/9538

PS 313/15 Yrkesopplæringsnemnda - suppleringsval 2015/8173

PS 314/15 Rekneskapsrapport pr. oktober 2015. 2015/11472

PS 315/15 Forslag om freding av Stødleterrassen i Etne. 
Høyringsfråsegn

2015/1175

PS 316/15 Regionalt forskingsfond Vestlandet - Oppnemning av 
medlem til valkomite for styre

2015/11723

PS 317/15 Ymse



PS 268/15 Godkjenning møteinnkalling

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 18.11.2015 

Vedtak

Innkallinga vart godkjend utan merknader.

PS 269/15 Godkjenning møtebok forrige møte

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 18.11.2015 

Vedtak

Møteprotokollen frå fylkesutvalet 29.10.2015 vart godkjend utan merknader. 

PS 270/15 Referatsaker (meldingar)

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.11.2015 

I samband med RS 184/15 "Fergefri E39 Stavanger-Bergen ..." gjentok Silja Ekeland Bjøkly spørsmålet 
frå førre møte,- om den nye politiske leiinga i Hordaland fylkeskommune står fast ved det vedtekne 
planprogrammet. Fylkesordføraren svarte at E39 si plansak går som planlagt i tråd med vedtaka som er 
gjort. 

I samband med RS 189/15 "Notat om Sentralbadet ..." påpeikte Silje Hjemdal at det er ein føresetnad at 
det vert gjort same vedtak i Bergen kommune og Hordaland fylkeskommune. Ho spurde korleis dette 
skal gjerast, og kor tungt fylkeskommunen er inne i arbeidet. Fylkesrådmannen og kst. fylkesdirektør for 
kultur og idrett svarte at det er sett ned ei arbeidsgruppe med deltakarar frå Bergen kommune, 
Hordaland fylkeskommune og lokale partsaktørar, som greier ut moglegheit for drift og finansiering. 
Problemstillinga vert lagt fram for fylkesutvalet når utgreiinga er gjennomført. 

PS 271/15 Delegerte saker

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.11.2015 

Delegert sak 19/15 vart referert.

PS 272/15 Omorganisering av reinhaldstenestene i HFK

Forslag til innstilling 

1. Reinhaldstenestene i Hordaland fylkeskommune vert frå 01.03.2016 organisert under 
eigedomsavdelinga, driftsseksjonen. 

2. Omorganiseringa vil bli gjennomført stegvis. Det første området som vil ta del i omorganiseringa er 
sentrumsskulane og fylkesadministrasjonen. Heile omorganiseringa skal vere gjennomført innan 
01.01.2017.

3. Den nye organiseringa av reinhaldstenestene i HFK skal evaluerast innan 01.01.2018.

Saksprotokoll i administrasjonsutvalet - 09.11.2015 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling.



Innstilling

1. Reinhaldstenestene i Hordaland fylkeskommune vert frå 01.03.2016 organisert under 
eigedomsavdelinga, driftsseksjonen. 

2. Omorganiseringa vil bli gjennomført stegvis. Det første området som vil ta del i omorganiseringa er 
sentrumsskulane og fylkesadministrasjonen. Heile omorganiseringa skal vere gjennomført innan 
01.01.2017.

3. Den nye organiseringa av reinhaldstenestene i HFK skal evaluerast innan 01.01.2018.

Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 10.11.2015 

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Innstilling

1. Reinhaldstenestene i Hordaland fylkeskommune vert frå 01.03.2016 organisert under 
eigedomsavdelinga, driftsseksjonen. 

2. Omorganiseringa vil bli gjennomført stegvis. Det første området som vil ta del i omorganiseringa er 
sentrumsskulane og fylkesadministrasjonen. Heile omorganiseringa skal vere gjennomført innan 
01.01.2017.

3. Den nye organiseringa av reinhaldstenestene i HFK skal evaluerast innan 01.01.2018.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.11.2015 

Innstillinga vart samrøystes vedteken. 

Vedtak

1. Reinhaldstenestene i Hordaland fylkeskommune vert frå 01.03.2016 organisert under 
eigedomsavdelinga, driftsseksjonen. 

2. Omorganiseringa vil bli gjennomført stegvis. Det første området som vil ta del i omorganiseringa er 
sentrumsskulane og fylkesadministrasjonen. Heile omorganiseringa skal vere gjennomført innan 
01.01.2017.

3. Den nye organiseringa av reinhaldstenestene i HFK skal evaluerast innan 01.01.2018.

PS 273/15 Godkjenning av 2 prosjektrekneskapar i skulesektoren.

Forslag til innstilling

Fylkestinget godkjenner rekneskapen for 2 prosjekt i skulesektoren

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.11.2015 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 

Innstilling til fylkestinget

Fylkestinget godkjenner rekneskapen for 2 prosjekt i skulesektoren



PS 274/15 Årsbudsjett 2016 / økonomiplan 2016-2019

Forslag til innstilling

1 a) Investeringsbudsjettet for 2016 vert vedteke med slike rammer:
1 000 kr

Bruk av lånemidlar 1 453 500

Tilskot og refusjonar m.m. 1 745 800

Salsinntekter 5 000

Midlar frå driftsbudsjettet 100 000

SUM INNTEKTER 3 304 300

Disponert slik:

Bybaneutbygging 560 000

Fylkesvegar 1 703 000

Andre samferdselsføremål 218 300

Kultur 3 000

Tannhelse 25 000

Opplæring 757 000

Fellesfunksjonar 33 000

SUM INVESTERINGSUTGIFTER 3 299 300

Eigenkapitalinnskot KLP 5 000

SAMLA FINANSIERINGSBEHOV 3 304 300

b) Driftsbudsjettet for 2016 vert vedteke med følgjande rammer: 

Frie inntekter (skatt, rammetilskot) 6 136 800

Finansutgifter netto 678 500

Til finansiering av utg. i investeringsbud. 100 000

TIL FORDELING DRIFT 5 358 300

Fordelt slik:

Politiske organ og administrasjon netto 190 355

Eigedom netto 121 000

Regional utvikling netto 86 057

Samferdsel netto 1 862 585

Kultur og idrett netto 187 227

Tannhelse netto 191 701

Opplæring netto 2 737 515

Fellesfunksjonar netto -87 611

FORDELT PÅ SEKTORANE netto 5 288 829

Tilleggsløyvingskonto 2 471

Lønsavsetjing 67 000

TIL SEINARE FORDELING 69 471

2. Låneopptak

Fylkestinget godkjenner låneopptak på 1 453,5 mill. kr.



3. Tiltak for å bremsa veksten i lånegjelda

Fylkestinget godkjenner at 50% av framtidige rekneskapsoverskot vert sette av til finansiering av 
investeringar.

Fylkestinget vil trappa opp avdragsbetalinga inntil ein når nivået på nye låneopptak.

4. Stønad til dei politiske gruppene i fylkestinget og frikjøp

Gruppestønad til fylkestingsgruppene kr 77 710
Stønad pr. representant i gruppa kr 43 640
Frikjøp pr. representant kr 42 460

5. Disponering av IT-løyving

Fylkesrådmannen får fullmakt til å inngå kontraktar som disponerer inntil 50% av 
IT-løyvingane i økonomiplanperioden.

6. Takstane ved den offentlege tannhelsetenesta

Takstane ved den offentlege tannhelsetenesta vert auka med 3,5 % frå 01.01.16.

7. Kollektivtakstane

Kollektivtakstane vert fastsett slik det går fram av budsjettheftet s. 57.
Takstauken vert sett i verk frå 1. februar. 

Økonomiplanen for 2016-2019

Fylkestinget godkjenner det utsende forslaget til økonomiplan. 

Saksprotokoll i hovudarbeidsmiljøutvalet - 06.11.2015 

Vedtak

Det framlagde årsbudsjettet for 2106 og økonomiplan for 2016-2019 vert teke til etterretning. 

Representantane frå arbeidstakarorganisasjonane hadde to merknadar: 

1) Arbeidstakarorganisasjonane bed om at det ikkje vert kutta i budsjett for læremiddel i 2016.

2) Arbeidstakarorganisasjonane ber om at 40%-stilling i Opplæringsavdelinga, knytt til førebyggande 
arbeid ut mot ungdom ved bruk av stimulerende midler i idretten, vert oppretthalde. Stillinga er eit 
samarbeid mellom Antidoping Norge, Hordaland Idrettskrets og Hordaland fylkeskommune. 

Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 10.11.2015 

Representanten Alexander Fosse Andersen sette fram følgjande protokollmerknad på vegner av 
SP/AP/KRF:

«AP, KRF og SP kjem attende med budsjettframlegg i fylkesutvalet. Innan opplæring kjem dei tre 
partia til å prioritera tiltak for å auka gjennomføring og redusera fråfallet i den vidaregåande 
skulen.»

Representanten Roald Stenseide sette fram følgjande oversendingsforslag på vegner av FRP/H/V:

«OPHE er bekymret over nedtrekket i budsjettet i opplæringssektoren.  Utvalget minner om at 
HFK har som målsetning å minske frafallet i den videregående skolen. Skal målsetningen 
oppnås vil tiltak kreve ressurser.

Skolene vil fortsatt ha et stort behov for midler til fornying av simulatorer og annet utstyr.  Det bør 
vurderes å avsette egne midler til fagskolen.



Det må settes av nok ressurser for å få økt lærlinger til offentlig og privat sektor.»

Representanten Solbjørg Marjala sette fram følgjande oversendingsforslag på vegner av Raudt:

«Takstene ved de offentlige tannhelsetjenestene blir ikke øket, men opprettholdt på nåværende 
nivå.»

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke.
Oversendingsforslaga frå Stenseide og Marjala følgjer saka utan realitetsbehandling.
Protokollmerknad frå Andersen følgjer saka.

Forslag til innstilling

1 a) Investeringsbudsjettet for 2016 vert vedteke med slike rammer:
1 000 kr

Bruk av lånemidlar 1 453 500

Tilskot og refusjonar m.m. 1 745 800

Salsinntekter 5 000

Midlar frå driftsbudsjettet 100 000

SUM INNTEKTER 3 304 300

Disponert slik:

Bybaneutbygging 560 000

Fylkesvegar 1 703 000

Andre samferdselsføremål 218 300

Kultur 3 000

Tannhelse 25 000

Opplæring 757 000

Fellesfunksjonar 33 000

SUM INVESTERINGSUTGIFTER 3 299 300

Eigenkapitalinnskot KLP 5 000

SAMLA FINANSIERINGSBEHOV 3 304 300

b) Driftsbudsjettet for 2016 vert vedteke med følgjande rammer: 

Frie inntekter (skatt, rammetilskot) 6 136 800

Finansutgifter netto 678 500

Til finansiering av utg. i investeringsbud. 100 000

TIL FORDELING DRIFT 5 358 300

Fordelt slik:

Politiske organ og administrasjon netto 190 355

Eigedom netto 121 000

Regional utvikling netto 86 057

Samferdsel netto 1 862 585

Kultur og idrett netto 187 227

Tannhelse netto 191 701

Opplæring netto 2 737 515

Fellesfunksjonar netto -87 611

FORDELT PÅ SEKTORANE netto 5 288 829



Tilleggsløyvingskonto 2 471

Lønsavsetjing 67 000

TIL SEINARE FORDELING 69 471

2. Låneopptak

Fylkestinget godkjenner låneopptak på 1 453,5 mill. kr.

3. Tiltak for å bremsa veksten i lånegjelda

Fylkestinget godkjenner at 50% av framtidige rekneskapsoverskot vert sette av til finansiering av 
investeringar.

Fylkestinget vil trappa opp avdragsbetalinga inntil ein når nivået på nye låneopptak.

4. Stønad til dei politiske gruppene i fylkestinget og frikjøp

Gruppestønad til fylkestingsgruppene kr 77 710
Stønad pr. representant i gruppa kr 43 640
Frikjøp pr. representant kr 42 460

5. Disponering av IT-løyving

Fylkesrådmannen får fullmakt til å inngå kontraktar som disponerer inntil 50% av 
IT-løyvingane i økonomiplanperioden.

6. Takstane ved den offentlege tannhelsetenesta

Takstane ved den offentlege tannhelsetenesta vert auka med 3,5 % frå 01.01.16.

7. Kollektivtakstane

Kollektivtakstane vert fastsett slik det går fram av budsjettheftet s. 57.
Takstauken vert sett i verk frå 1. februar. 

Økonomiplanen for 2016-2019

Fylkestinget godkjenner det utsende forslaget til økonomiplan. 

Protokollmerknad frå SP/AP/KRF:
AP,KRF og SP kjem attende med budsjettframlegg i fylkesutvalet.  Innan opplæring kjem dei tre partia til 
å prioritera tiltak for å auka gjennomføring og redusera fråfallet i den vidaregåande skulen.

Saksprotokoll i utval for kultur, idrett og regional utvikling - 11.11.2015 

Kjell Gitton Håland (A) sette på vegner av utvalet fram følgjande forslag til vedtak:

«Utval for kultur, idrett og regional utvikling  tek saka til orientering og vil koma attende til 
budsjett 2016 i fylkesutval og fylkesting.»

Røysting
Håland sitt forslag vart samrøystes vedteke mot fylkesrådmannen sitt forslag som fall.

Vedtak

Utval for kultur, idrett og regional utvikling  tek saka til orientering og vil koma attende til budsjett 2016 i 
fylkesutval og fylkesting.



Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 11.11.2015 

Innstilling

Utval for miljø og samferdsel tok budsjettframlegget til orientering.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.11.2015 

Pål Kårbø sette på vegner av Krf, Sp, SV og A fram slikt forslag (a):

"Budsjett for Hordaland fylkeskommune 2016
Fylkestinget vedtek fylkesrådmannen sitt forslag til budsjett med slike endringar:

Verbalpunkt 2016
Klimautfordringa er global, men mange av løysingane finst her lokalt. Vi har eit sjølvstendig 
ansvar for at Hordaland blir meir miljøvenleg. Ap, KrF, Sp og SV vil difor innan kollektivfeltet 
sikra eit meir tenleg tilbod slik at fleire vel å reise kollektivt og let bilen stå. Vi stoppar veksten i 
prisane ut over prisveksten i samfunnet, sikrar einingstakst for dei reisande frå Arna til Bergen 
sentrum og set av midlar til endå fleire buss- og baneavgangar i Bergen. Vidare startar vi 
arbeidet med ein overordna strategi for kollektivtrafikk på sjøen, og vi slår fast at rutene må 
tilpassast ein ny kvardag etter kvart som nye vegar opnar. 

Vi vil ta i bruk fylkeskommunen som ein positiv samarbeidsarena for kommunane, for nabofylka 
våre og for næringslivet. Vi vil leggja ned dagens fylkeskommune og erstatta den med regionar, 
med vestlandsfylka som pilotregion. Vi treng sterke kommunar som spelar på lag med 
næringslivet og utdanningsinstitusjonane på heile Vestlandet.

Idrett og kultur er limet i samfunnet vårt, uavhengig av kvar du bur i fylket vårt. Ap, KrF, Sp og 
SV har alltid framheva dugnadsarbeid i lag og organisasjonar som ein avgjerande berebjelke i 
samfunnet vårt. Ulike arenaer for aktivitet er like viktig både sentralt og lokalt. 

Fråfall i den vidaregåande skulen er ei omfattande samfunnsutfordring. Ap, KrF, Sp og SV vil
vidareutvikla den vidaregåande skulen med utgangspunkt i nærleik, kvalitet i undervisninga og 
berekraft. Skuletilbodet til ungdommen skal byggja på forutsigbarheit. Likeeins er det viktig å ha 
omsorg for elevane sine rettigheiter og trong for helsetenester. Ap, KrF, Sp og SV vil innføra eit 
tilbod om skulepsykologar og setja av midlar til elev- og lærlingombod.

Miljø og samferdsel
Ap, KrF, Sp og SV vil syta for at heile Hordaland skal vera eit attraktivt fylke med framtidsretta 
transportløysingar både for folk og næringsliv. Vi skal ha eit kollektivtilbod som er eit reelt 
alternativ til bilen og eit vegnett som legg til rette for  auka verdiskaping.

Kollektivreiser må vera ein viktig berebjelke i transportløysingane i heile Hordaland. Folk må 
kunna reisa kollektivt til og frå jobb, barnehage og skule. I tettbygde område og spesielt Bergen 
må vi betra luftkvalitet og redusera køar med å få mange fleire til å reisa kollektivt. Då må vi ha 
eit kollektivtilbod som er brukarvennleg, bra på kvalitet og  rimelig i pris.

Einingstakst NSB Arna-Bergen sentrum
For å sikra at folk som reiser mellom Arna og Bergen sentrum får like rimeleg kollektivtrafikk 
som bergensarar elles, dekkjer vi inn heile kostnaden med einingstakst på tog mellom Arna og 
Bergen sentrum. Etter gjennomgang i 2014 var dette tiltaket kostnadsrekna til 6 millionar. Etter 
ny gjennomgang er tiltaket kostnadsrekna til 12 millionar. Fylkesordføraren og 
fylkesrådmannen skal ta opp att samtalane med NSB for å prøva å koma til einigheit om ei 
fordeling av kostnadene knytt til einingstaksten.

Samordning
Det er ei målsetjing å få mest mogeleg aktivitet/tenesteyting ut av kvar fylkeskommunal krone. 
Dette krev kontinuerleg evne til endring. Samferdselsfeltet i HFK er i dag fragmentert, og delt 
opp i mange ulike einingar, som krev mykje koordinering på tvers. Det er hensiktsmessig med 
ein grundig gjennomgang av heile samferdselsfeltet administrativt, og ber fylkesrådmannen 
leggja fram ei utgreiing som drøftar ulike måtar å organisera feltet på. Målsetjinga må vera å få 
meir effektiv ressursutnytting, og dermed meir ressursar til tenesteytinga.



Ferjer
Snittalderen på ferjene i Hordaland er over 25 år, og fleire nærmar seg 40 år. Det er heller ikkje 
alle som stettar krava om universell utforming. Det er difor naudsynt å stilla tydelegare 
miljøkrav for å få til ei fornying/modernisering av flåten i neste anbodsperiode. Ein bør mellom 
anna leggja opp til at det kan nyttast hybride løysingar der til dømes batteri og hydrogengass 
vert ein del av teknologien for å få ned utsleppa.

Ved anbodsinnhenting skal det stillast krav om at også fylkesvegferjesamband skal ha 
lærlingeplassar. 

Fyllestasjon for hydrogen og hydrogenbilar
Hydrogen er ein energiberar som kan produserast frå fornybar energi og nyttast til drivstoff eller 
som innsatsfaktor i industrien utan utslepp. Utvikling av ei næringskjede for hydrogen i fylket vil 
vera ein mogleg strategi for å redusera utslepp innan transport. Fylkestinget løyver 4 millionar 
til etablering av ein fyllestasjon for hydrogen på Danmarks plass. Av dei to millionane som er 
sett av til innkjøp av el-bilar til fylkeskommunen skal det kjøpast inn to hydrogenbilar.

Omdisponering innanfor Bergensprogrammet
Fylkeskommunen skal gå i dialog med Bergen kommune og Statens Vegvesen og sjå på 
moglegheitene for omprioriteringar i Bergensprogrammet frå investering til styrking av 
kollektivtrafikken. Omdisponeringane skal sjåast i eit kort perspektiv, dei skal øyremerkast 
kollektivtrafikk i Bergensområdet og skal virka fram til neste byggjetrinn av Bybanen er i gang.

Busslinje Varden
Fylkestinget ber Skyss gå i dialog med innbyggjarane på Varden som har engasjert seg for å få 
tilbake busslinja, for å finna ei minneleg løysing på dei utfordringane som har oppstått ved 
omlegging av rutestrukturen.

Kollektivtrafikk på sjø
Fylkestinget ber fylkesrådmannen om å laga forslag til ei ny overordna strategi for 
kollektivtrafikk på sjøen. Fylkestinget ber fylkesrådmannen få vurdert ekstra kapasitet på 
snøggbåtruta mellom Bergen og Askøy. 

Konsekvensar av endra infrastruktur
Ved endring av infrastruktur, som opning av nye vegar som gir kortare køyretid, må Skyss 
endra rutene fortløpande for å gje dei reisande ein mest mogleg effektiv rutestruktur.

Kollektivknutepunkt
Det er viktig å tilretteleggja for effektive kollektivknutepunkt. Med nye samferdselsløysingar er 
Jondal eit slikt knutepunkt. Fylkestinget føreset at det vert avsett naudsynte midlar til å 
ferdigstilla arealet på kaien med servicebygg.

Bysyklar
Fylkestinget ber fylkesrådmannen gå i dialog med Bergen kommune med sikte på å etablera eit 
samarbeid om etablering av bysyklar i Bergen. Fylkestinget ber fylkesrådmannen koma tilbake 
med ei sak der ulike modellar for eit slikt samarbeid vert drøfta.

Masfjordbrua
Fylkestinget er positiv til eit forsøk med en konseptutlysing for Masfjordbrua, dvs. ei 
anbodsutlysing basert på ein rein funksjonsbeskrivelse. Prosjektet vil kunna verta realisert 
dersom fylkeskommunal eigenandel ikkje vert for mykje utover ferjeavløysing og 
momskompensasjon i samband med prosjektet. Fylkestinget ber fylkesrådmannen leggja fram 
ei sak som drøftar dette snarast (1. kv. 2016).

Opplæring og helse
Den vidaregåande skulen er, i tillegg til å gi ungdom avgjerande grunnkompetanse før studiar 
og arbeidsliv ventar, det viktigaste verktøyet vi har for å utjamna sosiale forskjellar i samfunnet. 
Ved å gje alle elevar lik rett og lik mogelegheit til å få seg ei utdanning, skapar vi eit samfunn 
der sosioøkonomisk status ikkje er avgjerande for folk si mogelegheit til å skapa seg det livet 
dei sjølv ynskjer. I Hordaland har vi ein gjennomføringsgrad i den vidaregåande skulen på 
rundt 70 %. Fylkeskommunen har eit mål om å auka denne til 80 %, og dette skal også 
reflekterast i årsbudsjettet.



I Hordaland har vi dyktige lærarar og skuleleiarar som kvar einaste dag gjer ein stor innsats for 
å gje elevane våre den utdanninga dei har krav på. Dei strukturelle utfordringane vi har, 
reduserer skulane sin mogelegheit til å gje eit best mogeleg tilbod til elevane. Karakterstyrt 
inntak og stykkprisfinansiering hemmar kvaliteten i utdanningstilbodet vårt.

Ny budsjettmodell og berekraftig finansiering
Fylkestinget vedtek at fylkesrådmannen skal fremja ei sak der ulike budsjettmodellar for 
skulane vert drøfta. Vi ber fylkesrådmannen fremja forslag som viser ein meir tenleg 
finansieringsmodell som ikkje byggjer på marknadsprinsipp, men som har til føremål å sikra 
fornuftig og berekraftig finansiering av skulane. Det er ein føresetnad at skulane sjølve får 
koma med innspel.

Gjennomgang av inntakssystemet
Fylkestinget vedtek at fylkesrådmannen skal fremja ei sak om nytt inntakssystem i Hordaland. 
Karakterar skal ikkje åleine avgjere kva skule ein har moglegheit til å gå på. Saka skal syna 
korleis dagens inntakssystem påverkar elevane sitt reisemønster, og i kva grad eit nytt 
inntakssystem i kombinasjon med ny budsjettmodell kan bidra til ein meir fornuftig og 
berekraftig skulestruktur i Hordaland. Berande prinsipp i det nye inntakssystemet skal vera at 
elevane har rett til å gå på næraste skule som tilbyr ønskt studieretning og at det skal sikrast ei 
fordeling av elevar med ulikt og normalfordelt karaktersnitt på alle skular. Saka skal 
handsamast hausten 2016, og nytt inntakssystem skal gjelda frå skuleåret 2017/2018.

Elev- og lærlingombod
Elevar i den vidaregåande skulen er ei av gruppene i samfunnet vårt med dårlegast 
rettssikkerheit. Elevane har ei rekkje rettigheiter og plikter, men har ikkje eit uavhengig organ 
som sikrar at desse vert oppfylte. Difor skal det, i tillegg til eit mobbeombod, tilsetjast eit 
uavhengig elev- og lærlingombod. I samanheng med tilsetjinga av eit slikt uavhengig ombod 
skal elevinspektørane si rolle på skulane reviderast slik at det vert ei fornuftig deling mellom 
ombodet og elevinspektørane sitt ansvarsområde.

Psykisk helse
20 % av born mellom 3 og 18 år har nedsett funksjonsevne på grunn av psykiske lidingar. 
Halvparten av desse har så alvorlege symptom at det tilfredsstiller krava til ein psykiatrisk 
diagnose. Meir enn ein av tre sekstenåringar har hatt så mange symptom at dei oppfyller krava 
til ein psykiatrisk diagnose og 15 til 20 % av alle norske ungdommar har symptom på 
depresjon. Skulehelsetenesta er eit kommunalt ansvar, men vi budsjetterer med 
fylkeskommunale midlar for å tilsetja skulepsykologar i dei vidaregåande skulane i Hordaland. 
Fylkesrådmannen skal så snart som mogleg fremja ei sak for fylkestinget der det vert skissert 
korleis fylkeskommunen kan samarbeida med kommunane for å få tilsett psykologar ute på 
skulane. 

Alternative vegar til fagbrev
Fylkestinget ber fylkesrådmannen gjennomgå dei ulike løpa innan fagopplæringa for å koma 
tilbake til fylkestinget med ei sak om korleis vi kan gjera dei løpa med høgast 
gjennomføringsprosent meir kjent blant søkjarane. 

Tiltak for auka gjennomføring på yrkesfag
I Hordaland er det berre om lag ein tredjedel av elevane som byrjar på yrkesfag som fullfører 
med fagbrev. Nokon av desse fullfører med studiekompetanse, men ein stor del fell frå utan 
fagbrev og utan studiekompetanse. Fylkestinget set av 4,5 millionar i ein søkbar pott til skular 
med låg gjennomføringsgrad på yrkesfag. Fylkestinget ber fylkesrådmannen leggja fram ei 
helheitleg sak som synleggjer naudsynte tiltak og kriterium for tildeling av midlar.

Kultur, idrett og regional utvikling
Kultur og idrett er eit område der små økonomiske midlar gjev store resultat. Det blir utført 
imponerande mange årsverk i frivillig arbeid over heile Hordaland på dette feltet, noko som gjer 
oss til eit særdeles aktivt kultur- og idrettsfylke. Fylkestinget vil prioritera auke i tilskot til 
aktivitetsbaserte tiltak slik at den frivillige innsatsen vert ytterlegare stimulert. 

Campus Bergen
Fleirtalspartia ønskjer å etablera eit «campus Bergen» etter modell frå Sogndal for å få eit 
kompetansesenter der ein samlar idretten, høgskulen, næringsliv, olympiatoppen, Universitet i 



Bergen og den vidaregåande skulen. Fylkesrådmannen skal setja i gong planlegging og kome 
tilbake til fylkestinget med ei sak om korleis dette kan organiserast.

Liv og lyst
Fylkestinget legg inn att midlar til lokalsamfunnsutviklingstiltaket "Liv og lyst", og ber 
fylkesrådmannen gå i dialog med Innovasjon Norge og Fylkesmannen for å gjenoppta 
samarbeidet om dette. 

Generelt

Arealøkonomisering
Fylkestinget ber fylkesrådmannen setja i gang eit arbeid med arealøkonomisering av 
fylkesbygget og disponerte bygg i nærleiken. Gjennomgangen skal syna dagens 
husleigekostnad pr. avdeling og faktisk framtidig arealbehov for det enkelte tenesteområdet i 
fylkeskommen.

Hotell
Fylkestinget vedtek at Hordaland fylkeskommune berre skal bruke hotell der dei tilsette har 
tariffavtale.

Fylkesbudsjett 2016:

INNTEKTER DRIFT MILL.

Driftsfinansiert investering 20

Udisponerte midlar 19

Omgjering av auka moms på kollektiv 9

Auka billettinntekter som følgje av fleire kollektivreisande 8

Regionalavdeling. Nedtrekk 6

Arealøkonomisering 5

Omorganisering samferdsel 2

TOTALE INNTEKTER DRIFT 69

INNTEKTER INVESTERING MILL.

Midlar frå disposisjonsfond (eingongsmidlar) 33

Selje bustaden på Nygårdshøyden (eingongsmidlar) 3

TOTALE INNTEKTER INVESTERING 36

UTGIFTER DRIFT MILL.

Miljø og samferdsel

Prisvekst. 2,5 vekst og ikkje 4,5 prosent 20

Einingstakst Bergen-Arna 12

Auka ruteproduksjon i Bergen 10

Ferje Kinsarvik-Utne 1,7

Opplæring i trafikktryggleik i vgs 0,2

Opplæring og helse

Reversere nedtrekk i læremiddel 7

Skolepsykologar. Forsøksprosjekt 5

Tiltak for auka gjennomføring på yrkesfag 4,5

Endre skole-PC-ordninga 1

Ernæring i skolen. Frukost til elevar. Prioritere skolar med fråfall 1

Elev- og lærlingombod 0,65

Raftostiftelsen 0,2

FFO 0,15

Kirkens SOS 0,15

Actis 0,1

SAFO 0,05



Dysleksiforeningen i Bergen og omland 0,01

Kultur, idrett og regional utvikling

Liv og lyst 0,8

Bokbåten Epos 0,7

Prosjektmidlar folkemusikk 0,4

Fargespill 0,35

Espeland Fangeleir 0,3

Cornerteateret 0,26

Edvard Grieg Kor 0,2

40 prosent stilling til dopingførebyggjande tiltak 0,2

Kultur Vest 0,2

Kystpilgrimsleia 0,2

Kystsogevekene 0,2

Psykiatri, rus, idrett 0,15

Litteraturhuset 0,1

Samhandlingsarena/konferanse Campus Bergen 0,1

Hardanger Musikkfest 0,1

Planmidlar kulturhus Nordhordland 0,1

TOTALE UTGIFTER DRIFT 68,07

UTGIFTER INVESTERING MILL.

Punktutbetring/trygge skolevegar 31,3

Fyllestasjon for hydrogen 4

Moster Amfi (eingongsmidlar) 0,5

Flygel Kabuso (eingongsmidlar) 0,2

TOTALE UTGIFTER INVESTERING 36

BALANSE"

Terje Søviknes sette på vegner av Frp, H, V og MDG fram slik protokollmerknad:

"Frp, H, V og MDG kjem attende med eigne budsjettframlegg i fylkestinget 8.-9. desember."

Pål Kårbø sette på vegner av KrF, Sp, A og SV fram slikt forslag (b):

"Tillegg på retningsliner for bruk av partistøttemidlar. Tillegg kulepunkt:

.... eller fylkespartiet"

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag fekk ingen røyster og fall. 
Kårbø sitt forslag (a) vart vedteke som innstilling til fylkestinget mot 7 røyster (H, Frp, V, MDG).
Kårbø sitt forslag (b) vart vedteke som innstilling til fylkestinget mot 1 røyst (MDG).

Innstilling til fylkestinget

Budsjett for Hordaland fylkeskommune 2016
Fylkestinget vedtek fylkesrådmannen sitt forslag til budsjett med slike endringar:

Verbalpunkt 2016
Klimautfordringa er global, men mange av løysingane finst her lokalt. Vi har eit sjølvstendig ansvar for at 
Hordaland blir meir miljøvenleg. Ap, KrF, Sp og SV vil difor innan kollektivfeltet sikra eit meir tenleg tilbod 
slik at fleire vel å reise kollektivt og let bilen stå. Vi stoppar veksten i prisane ut over prisveksten i 
samfunnet, sikrar einingstakst for dei reisande frå Arna til Bergen sentrum og set av midlar til endå fleire 
buss- og baneavgangar i Bergen. Vidare startar vi arbeidet med ein overordna strategi for kollektivtrafikk 
på sjøen, og vi slår fast at rutene må tilpassast ein ny kvardag etter kvart som nye vegar opnar. 



Vi vil ta i bruk fylkeskommunen som ein positiv samarbeidsarena for kommunane, for nabofylka våre og 
for næringslivet. Vi vil leggja ned dagens fylkeskommune og erstatta den med regionar, med 
vestlandsfylka som pilotregion. Vi treng sterke kommunar som spelar på lag med næringslivet og 
utdanningsinstitusjonane på heile Vestlandet.

Idrett og kultur er limet i samfunnet vårt, uavhengig av kvar du bur i fylket vårt. Ap, KrF, Sp og SV har 
alltid framheva dugnadsarbeid i lag og organisasjonar som ein avgjerande berebjelke i samfunnet vårt. 
Ulike arenaer for aktivitet er like viktig både sentralt og lokalt. 

Fråfall i den vidaregåande skulen er ei omfattande samfunnsutfordring. Ap, KrF, Sp og SV vil 
vidareutvikla den vidaregåande skulen med utgangspunkt i nærleik, kvalitet i undervisninga og berekraft. 
Skuletilbodet til ungdommen skal byggja på forutsigbarheit. Likeeins er det viktig å ha omsorg for 
elevane sine rettigheiter og trong for helsetenester. Ap, KrF, Sp og SV vil innføra eit tilbod om 
skulepsykologar og setja av midlar til elev- og lærlingombod.

Miljø og samferdsel
Ap, KrF, Sp og SV vil syta for at heile Hordaland skal vera eit attraktivt fylke med framtidsretta 
transportløysingar både for folk og næringsliv. Vi skal ha eit kollektivtilbod som er eit reelt alternativ til 
bilen og eit vegnett som legg til rette for  auka verdiskaping.

Kollektivreiser må vera ein viktig berebjelke i transportløysingane i heile Hordaland. Folk må kunna reisa 
kollektivt til og frå jobb, barnehage og skule. I tettbygde område og spesielt Bergen må vi betra 
luftkvalitet og redusera køar med å få mange fleire til å reisa kollektivt. Då må vi ha eit kollektivtilbod som 
er brukarvennleg, bra på kvalitet og  rimelig i pris.

Einingstakst NSB Arna-Bergen sentrum
For å sikra at folk som reiser mellom Arna og Bergen sentrum får like rimeleg kollektivtrafikk som 
bergensarar elles, dekkjer vi inn heile kostnaden med einingstakst på tog mellom Arna og Bergen 
sentrum. Etter gjennomgang i 2014 var dette tiltaket kostnadsrekna til 6 millionar. Etter ny gjennomgang 
er tiltaket kostnadsrekna til 12 millionar. Fylkesordføraren og fylkesrådmannen skal ta opp att samtalane 
med NSB for å prøva å koma til einigheit om ei fordeling av kostnadene knytt til einingstaksten.

Samordning
Det er ei målsetjing å få mest mogeleg aktivitet/tenesteyting ut av kvar fylkeskommunal krone. Dette krev 
kontinuerleg evne til endring. Samferdselsfeltet i HFK er i dag fragmentert, og delt opp i mange ulike 
einingar, som krev mykje koordinering på tvers. Det er hensiktsmessig med ein grundig gjennomgang av 
heile samferdselsfeltet administrativt, og ber fylkesrådmannen leggja fram ei utgreiing som drøftar ulike 
måtar å organisera feltet på. Målsetjinga må vera å få meir effektiv ressursutnytting, og dermed meir 
ressursar til tenesteytinga.

Ferjer
Snittalderen på ferjene i Hordaland er over 25 år, og fleire nærmar seg 40 år. Det er heller ikkje alle som 
stettar krava om universell utforming. Det er difor naudsynt å stilla tydelegare miljøkrav for å få til ei 
fornying/modernisering av flåten i neste anbodsperiode. Ein bør mellom anna leggja opp til at det kan 
nyttast hybride løysingar der til dømes batteri og hydrogengass vert ein del av teknologien for å få ned 
utsleppa.

Ved anbodsinnhenting skal det stillast krav om at også fylkesvegferjesamband skal ha lærlingeplassar. 

Fyllestasjon for hydrogen og hydrogenbilar
Hydrogen er ein energiberar som kan produserast frå fornybar energi og nyttast til drivstoff eller som 
innsatsfaktor i industrien utan utslepp. Utvikling av ei næringskjede for hydrogen i fylket vil vera ein 
mogleg strategi for å redusera utslepp innan transport. Fylkestinget løyver 4 millionar til etablering av ein 
fyllestasjon for hydrogen på Danmarks plass. Av dei to millionane som er sett av til innkjøp av el-bilar til 
fylkeskommunen skal det kjøpast inn to hydrogenbilar.

Omdisponering innanfor Bergensprogrammet
Fylkeskommunen skal gå i dialog med Bergen kommune og Statens Vegvesen og sjå på moglegheitene 
for omprioriteringar i Bergensprogrammet frå investering til styrking av kollektivtrafikken. 
Omdisponeringane skal sjåast i eit kort perspektiv, dei skal øyremerkast kollektivtrafikk i Bergensområdet 
og skal virka fram til neste byggjetrinn av Bybanen er i gang.

Busslinje Varden



Fylkestinget ber Skyss gå i dialog med innbyggjarane på Varden som har engasjert seg for å få tilbake 
busslinja, for å finna ei minneleg løysing på dei utfordringane som har oppstått ved omlegging av 
rutestrukturen.

Kollektivtrafikk på sjø
Fylkestinget ber fylkesrådmannen om å laga forslag til ei ny overordna strategi for kollektivtrafikk på 
sjøen. Fylkestinget ber fylkesrådmannen få vurdert ekstra kapasitet på snøggbåtruta mellom Bergen og 
Askøy. 

Konsekvensar av endra infrastruktur
Ved endring av infrastruktur, som opning av nye vegar som gir kortare køyretid, må Skyss endra rutene 
fortløpande for å gje dei reisande ein mest mogleg effektiv rutestruktur.

Kollektivknutepunkt
Det er viktig å tilretteleggja for effektive kollektivknutepunkt. Med nye samferdselsløysingar er Jondal eit 
slikt knutepunkt. Fylkestinget føreset at det vert avsett naudsynte midlar til å ferdigstilla arealet på kaien 
med servicebygg.

Bysyklar
Fylkestinget ber fylkesrådmannen gå i dialog med Bergen kommune med sikte på å etablera eit 
samarbeid om etablering av bysyklar i Bergen. Fylkestinget ber fylkesrådmannen koma tilbake med ei 
sak der ulike modellar for eit slikt samarbeid vert drøfta.

Masfjordbrua
Fylkestinget er positiv til eit forsøk med en konseptutlysing for Masfjordbrua, dvs. ei anbodsutlysing 
basert på ein rein funksjonsbeskrivelse. Prosjektet vil kunna verta realisert dersom fylkeskommunal 
eigenandel ikkje vert for mykje utover ferjeavløysing og momskompensasjon i samband med prosjektet. 
Fylkestinget ber fylkesrådmannen leggja fram ei sak som drøftar dette snarast (1. kv. 2016).

Opplæring og helse
Den vidaregåande skulen er, i tillegg til å gi ungdom avgjerande grunnkompetanse før studiar og 
arbeidsliv ventar, det viktigaste verktøyet vi har for å utjamna sosiale forskjellar i samfunnet. Ved å gje 
alle elevar lik rett og lik mogelegheit til å få seg ei utdanning, skapar vi eit samfunn der sosioøkonomisk 
status ikkje er avgjerande for folk si mogelegheit til å skapa seg det livet dei sjølv ynskjer. I Hordaland 
har vi ein gjennomføringsgrad i den vidaregåande skulen på rundt 70 %. Fylkeskommunen har eit mål 
om å auka denne til 80 %, og dette skal også reflekterast i årsbudsjettet.

I Hordaland har vi dyktige lærarar og skuleleiarar som kvar einaste dag gjer ein stor innsats for å gje 
elevane våre den utdanninga dei har krav på. Dei strukturelle utfordringane vi har, reduserer skulane sin 
mogelegheit til å gje eit best mogeleg tilbod til elevane. Karakterstyrt inntak og stykkprisfinansiering 
hemmar kvaliteten i utdanningstilbodet vårt.

Ny budsjettmodell og berekraftig finansiering
Fylkestinget vedtek at fylkesrådmannen skal fremja ei sak der ulike budsjettmodellar for skulane vert 
drøfta. Vi ber fylkesrådmannen fremja forslag som viser ein meir tenleg finansieringsmodell som ikkje 
byggjer på marknadsprinsipp, men som har til føremål å sikra fornuftig og berekraftig finansiering av 
skulane. Det er ein føresetnad at skulane sjølve får koma med innspel.

Gjennomgang av inntakssystemet
Fylkestinget vedtek at fylkesrådmannen skal fremja ei sak om nytt inntakssystem i Hordaland. Karakterar 
skal ikkje åleine avgjere kva skule ein har moglegheit til å gå på. Saka skal syna korleis dagens 
inntakssystem påverkar elevane sitt reisemønster, og i kva grad eit nytt inntakssystem i kombinasjon 
med ny budsjettmodell kan bidra til ein meir fornuftig og berekraftig skulestruktur i Hordaland. Berande 
prinsipp i det nye inntakssystemet skal vera at elevane har rett til å gå på næraste skule som tilbyr ønskt 
studieretning og at det skal sikrast ei fordeling av elevar med ulikt og normalfordelt karaktersnitt på alle 
skular. Saka skal handsamast hausten 2016, og nytt inntakssystem skal gjelda frå skuleåret 2017/2018.

Elev- og lærlingombod
Elevar i den vidaregåande skulen er ei av gruppene i samfunnet vårt med dårlegast rettssikkerheit. 
Elevane har ei rekkje rettigheiter og plikter, men har ikkje eit uavhengig organ som sikrar at desse vert 
oppfylte. Difor skal det, i tillegg til eit mobbeombod, tilsetjast eit uavhengig elev- og lærlingombod. I 
samanheng med tilsetjinga av eit slikt uavhengig ombod skal elevinspektørane si rolle på skulane 
reviderast slik at det vert ei fornuftig deling mellom ombodet og elevinspektørane sitt ansvarsområde.



Psykisk helse
20 % av born mellom 3 og 18 år har nedsett funksjonsevne på grunn av psykiske lidingar. Halvparten av 
desse har så alvorlege symptom at det tilfredsstiller krava til ein psykiatrisk diagnose. Meir enn ein av tre 
sekstenåringar har hatt så mange symptom at dei oppfyller krava til ein psykiatrisk diagnose og 15 til 20 
% av alle norske ungdommar har symptom på depresjon. Skulehelsetenesta er eit kommunalt ansvar, 
men vi budsjetterer med fylkeskommunale midlar for å tilsetja skulepsykologar i dei vidaregåande 
skulane i Hordaland. Fylkesrådmannen skal så snart som mogleg fremja ei sak for fylkestinget der det 
vert skissert korleis fylkeskommunen kan samarbeida med kommunane for å få tilsett psykologar ute på 
skulane. 

Alternative vegar til fagbrev
Fylkestinget ber fylkesrådmannen gjennomgå dei ulike løpa innan fagopplæringa for å koma tilbake til 
fylkestinget med ei sak om korleis vi kan gjera dei løpa med høgast gjennomføringsprosent meir kjent 
blant søkjarane. 

Tiltak for auka gjennomføring på yrkesfag
I Hordaland er det berre om lag ein tredjedel av elevane som byrjar på yrkesfag som fullfører med 
fagbrev. Nokon av desse fullfører med studiekompetanse, men ein stor del fell frå utan fagbrev og utan 
studiekompetanse. Fylkestinget set av 4,5 millionar i ein søkbar pott til skular med låg 
gjennomføringsgrad på yrkesfag. Fylkestinget ber fylkesrådmannen leggja fram ei helheitleg sak som 
synleggjer naudsynte tiltak og kriterium for tildeling av midlar.

Kultur, idrett og regional utvikling
Kultur og idrett er eit område der små økonomiske midlar gjev store resultat. Det blir utført imponerande 
mange årsverk i frivillig arbeid over heile Hordaland på dette feltet, noko som gjer oss til eit særdeles 
aktivt kultur- og idrettsfylke. Fylkestinget vil prioritera auke i tilskot til aktivitetsbaserte tiltak slik at den 
frivillige innsatsen vert ytterlegare stimulert. 

Campus Bergen
Fleirtalspartia ønskjer å etablera eit «campus Bergen» etter modell frå Sogndal for å få eit 
kompetansesenter der ein samlar idretten, høgskulen, næringsliv, olympiatoppen, Universitet i Bergen og 
den vidaregåande skulen. Fylkesrådmannen skal setja i gong planlegging og kome tilbake til fylkestinget 
med ei sak om korleis dette kan organiserast.

Liv og lyst
Fylkestinget legg inn att midlar til lokalsamfunnsutviklingstiltaket "Liv og lyst", og ber fylkesrådmannen gå 
i dialog med Innovasjon Norge og Fylkesmannen for å gjenoppta samarbeidet om dette. 

Generelt

Arealøkonomisering
Fylkestinget ber fylkesrådmannen setja i gang eit arbeid med arealøkonomisering av fylkesbygget og 
disponerte bygg i nærleiken. Gjennomgangen skal syna dagens husleigekostnad pr. avdeling og faktisk 
framtidig arealbehov for det enkelte tenesteområdet i fylkeskommen.

Hotell
Fylkestinget vedtek at Hordaland fylkeskommune berre skal bruke hotell der dei tilsette har tariffavtale.

Fylkesbudsjett 2016:

INNTEKTER DRIFT MILL.

Driftsfinansiert investering 20

Udisponerte midlar 19

Omgjering av auka moms på kollektiv 9

Auka billettinntekter som følgje av fleire kollektivreisande 8

Regionalavdeling. Nedtrekk 6

Arealøkonomisering 5

Omorganisering samferdsel 2

TOTALE INNTEKTER DRIFT 69



INNTEKTER INVESTERING MILL.

Midlar frå disposisjonsfond (eingongsmidlar) 33

Selje bustaden på Nygårdshøyden (eingongsmidlar) 3

TOTALE INNTEKTER INVESTERING 36

UTGIFTER DRIFT MILL.

Miljø og samferdsel

Prisvekst. 2,5 vekst og ikkje 4,5 prosent 20

Einingstakst Bergen-Arna 12

Auka ruteproduksjon i Bergen 10

Ferje Kinsarvik-Utne 1,7

Opplæring i trafikktryggleik i vgs 0,2

Opplæring og helse

Reversere nedtrekk i læremiddel 7

Skolepsykologar. Forsøksprosjekt 5

Tiltak for auka gjennomføring på yrkesfag 4,5

Endre skole-PC-ordninga 1

Ernæring i skolen. Frukost til elevar. Prioritere skolar med fråfall 1

Elev- og lærlingombod 0,65

Raftostiftelsen 0,2

FFO 0,15

Kirkens SOS 0,15

Actis 0,1

SAFO 0,05

Dysleksiforeningen i Bergen og omland 0,01

Kultur, idrett og regional utvikling

Liv og lyst 0,8

Bokbåten Epos 0,7

Prosjektmidlar folkemusikk 0,4

Fargespill 0,35

Espeland Fangeleir 0,3

Cornerteateret 0,26

Edvard Grieg Kor 0,2

40 prosent stilling til dopingførebyggjande tiltak 0,2

Kultur Vest 0,2

Kystpilgrimsleia 0,2

Kystsogevekene 0,2

Psykiatri, rus, idrett 0,15

Litteraturhuset 0,1

Samhandlingsarena/konferanse Campus Bergen 0,1

Hardanger Musikkfest 0,1

Planmidlar kulturhus Nordhordland 0,1

TOTALE UTGIFTER DRIFT 68,07

UTGIFTER INVESTERING MILL.

Punktutbetring/trygge skolevegar 31,3

Fyllestasjon for hydrogen 4

Moster Amfi (eingongsmidlar) 0,5

Flygel Kabuso (eingongsmidlar) 0,2

TOTALE UTGIFTER INVESTERING 36

BALANSE



Tillegg på retningsliner for bruk av partistøttemidlar. Tillegg kulepunkt:

.... eller fylkespartiet

Protokollmerknad frå Frp, H, V og MDG
Frp, H, V og MDG kjem attende med eigne budsjettframlegg i fylkestinget 8.-9. desember.

PS 275/15 Høyring NOU 2015:8 Fremtidens skole - Fornyelse av fag og 
kompetanser

Forslag til innstilling

Hordaland fylkeskommune sluttar seg til dei overordna tilrådingane i NOU 2015:8, med dei merknadene 
som går fram av saksframlegget.

Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 10.11.2015 

Representanten Elizabeth Toft Erichsen sette fram følgjande tilleggsforslag på vegner av 
V/H/FRP/MDG:

«Nytt pkt.: Eventuelle økte kostnader for fylkeskommunen ved gjennomføring av reformen må 
kompenserast fullt ut av Staten.»

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag til innstilling vart samrøystes vedteke saman med Erichsen sitt 
tilleggsforslag.

Innstilling

1. Hordaland fylkeskommune sluttar seg til dei overordna tilrådingane i NOU 2015:8, med dei 
merknadene som går fram av saksframlegget.

2. Eventuelle økte kostnader for fylkeskommunen ved gjennomføring av reformen må kompenserast
fullt ut av Staten.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.11.2015 

Innstillinga vart samrøystes vedteken.

Vedtak

1. Hordaland fylkeskommune sluttar seg til dei overordna tilrådingane i NOU 2015:8, med dei 
merknadene som går fram av saksframlegget.

2. Eventuelle økte kostnader for fylkeskommunen ved gjennomføring av reformen må kompenserast 
fullt ut av Staten.

PS 276/15 Dimensjonering av Studiespesialiserande (ST) i Bergen

Forslag til innstilling

1. Fylkestinget vedtek tilbodsstruktur og dimensjonering på Studiespesialisering i Bergen og på dei 
nye studieførebuande programma Medier og kommunikasjon og Kunst, design og arkitektur i 
Hordaland etter forslag A som vist i tabell i under.

Skule Forslag A

KDA MK ST

Amalie Skram vgs 0 180 630

Bergen Katedralskole 0 0 648



Fana Gymnas 0 0 0

Fusa vgs 90

Fyllingsdalen vgs 0 0 360

Garnes vgs 0 0 0

Knarvik vgs 0

Laksevåg  vgs 0 0 0

Langhaugen vgs 0 0 450

Nordahl Grieg vgs 0 180 545

Olsvikåsen vgs 0 0 360

Sotra vgs 0 0

Sandsli vgs 0 0 450

Stord vgs 0 90

Årstad vgs 180 0 180

Tertnes vgs 0 0 735

Voss Gymnas 90 0

Sum 360 450 4358

2. Innføringsklassa for minoritetsspråklege på  Fana Gymnas og påbygg ved Garnes vgs vert lagt 
ned. Eventuell oppretting av desse tilboda ved andre skular vert tatt stilling til ved 
prognoseinntaket.

3. Flytting av utdanningsprogrammet Service og samferdsel (SS) frå Nordahl Grieg vgs til Stend vgs
vert gjennomført med verknad frå hausten 16/17. 
IKT servicefag Vg2 på Nordahl Grieg vgs vert lagd ned. 

Saksprotokoll i administrasjonsutvalet - 09.11.2015 

Sveinung Valle (A) sette på vegner av A, KrF, H og FrP fram slikt forslag:

«Administrasjonsutvalet ønskjer ikkje å gjera realitetsvedtak i saka om dimensjonering av 
studiespesialiserande så tidleg i den politiske handsaminga av saka.»

Kari Løkensgård Bjørnsvik (Unio) sette fram slikt forslag:

«Det bør setjast av midlar til kompetanseutvikling for lærarar, som ein del av 
omstillingsprosessen knytt til studiespesialisering i Bergen».

Forslaget frå Kari Løkensgård Bjørnsvik vart omgjort til eit oversendingsforslag på vegner av A, KrF, H, 
FrP, LO-K, YS-K, Unio og Akademikerne.

Røysting
Valle sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling mot ingen røyster for fylkesrådmannen sitt 
forslag.

Bjørnsvik sitt forslag vart oversendt til fylkesrådmannen på vegner av forslagsstillarane utan 
realitetsbehandling.

Innstilling

Administrasjonsutvalet ønskjer ikkje å gjera realitetsvedtak i saka om dimensjonering av 
studiespesialiserande så tidleg i den politiske handsaminga av saka.

Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 10.11.2015 

Representanten Tor Andre Ljosland sette fram følgjande forslag på vegner av KRF/AP/SP/SV/R:

«Saka utsettast».

Røysting
Utsetjingsforslaget vart samrøystes vedteke.



Vedtak

Saka utsettast.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.11.2015 

Saka var utsett i utval for opplæring og helse, og vart difor ikkje behandla.

PS 277/15 Bergen katedralskole - godkjenning av forprosjektet

Forslag til innstilling

Fylkestinget godkjenner forprosjektet og oppstart av byggeprosjektet for Bergen Katedralskole med ei
kostnadsramme på 162 mill. kr.

Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 10.11.2015

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Innstilling

Fylkestinget godkjenner forprosjektet og oppstart av byggeprosjektet for Bergen Katedralskole med ei
kostnadsramme på 162 mill. kr.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.11.2015 

Tom-Christer Nilsen sette fram slikt forslag:

"Tar ut klasseromsdelen av investeringen."

Røysting
Nilsen sitt forslag fekk 3 røyster (H) og fall.
Innstillinga vart vedteken som innstilling til fylkestinget mot 3 røyster (H).

Innstilling til fylkestinget

Fylkestinget godkjenner forprosjektet og oppstart av byggeprosjektet for Bergen Katedralskole med ei
kostnadsramme på 162 mill. kr.

PS 278/15 Styringsdokument for det pedagogiske utviklingsarbeidet ved dei 
vidaregåande skulane 2016-2018

Forslag til innstilling

Fylkesutvalet vedtek Styringsdokument for det pedagogiske utviklingsarbeidet ved dei vidaregåande 
skulane for 2016-2018.

Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 10.11.2015 

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Innstilling

Fylkesutvalet vedtek Styringsdokument for det pedagogiske utviklingsarbeidet ved dei vidaregåande 
skulane for 2016-2018.



Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.11.2015 

Innstillinga vart samrøystes vedteken.

Vedtak

Fylkesutvalet vedtek Styringsdokument for det pedagogiske utviklingsarbeidet ved dei vidaregåande 
skulane for 2016-2018.

PS 279/15 Høyring - Læreplanar for utdanningsprogram for kunst, design og 
arkitektur

Forslag til innstilling

Hordaland fylkeskommune sluttar seg til framlegga til læreplanar i kunst, design og arkitektur med 
merknadene som kjem fram av høyringssvaret.

Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 10.11.2015 

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Innstilling

Hordaland fylkeskommune sluttar seg til framlegga til læreplanar i kunst, design og arkitektur med 
merknadene som kjem fram av høyringssvaret.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.11.2015 

Innstillinga vart samrøystes vedteken.

Vedtak

Hordaland fylkeskommune sluttar seg til framlegga til læreplanar i kunst, design og arkitektur med 
merknadene som kjem fram av høyringssvaret.

PS 280/15 Prinsipp og føremål for rullering av Skulebruksplanen (SBP)

Forslag til vedtak

Fylkesutvalet tek orienteringa om oppstart av arbeidet med rullering av skulebruksplanen til etterretning.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.11.2015 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Vedtak

Fylkesutvalet tek orienteringa om oppstart av arbeidet med rullering av skulebruksplanen til etterretning.

PS 281/15 Høyringssvar - Framlegg til endringar i opplæringslova

Forslag til innstilling

Hordaland fylkeskommune går mot framlegget om skuleval over fylkesgrensene, med dei merknadene 
som kjem fram her. Fylkeskommunen støttar intensjonen om å gje grunnskuleopplæring til elevar med 
rett til vidaregåande opplæring, men finn at framlegget slik det er no, ikkje vil gje naudsynt endring. 



Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 10.11.2015 

Representanten Rosalind Fosse sette fram følgjande forslag på vegner av FRP/H/V:

«Hordaland fylkeskommune støttar framlegget om skolevalg over fylkesgrensene».

Røysting
Fosse sitt forslag fekk 6 røyster (FRP/H/V) og fall.
Fylkesrådmannen sitt forslag vart vedteke med 9 røyster (AP/SP/SV/R/KRF/MDG).

Innstilling

Hordaland fylkeskommune går mot framlegget om skuleval over fylkesgrensene, med dei merknadene 
som kjem fram her. Fylkeskommunen støttar intensjonen om å gje grunnskuleopplæring til elevar med 
rett til vidaregåande opplæring, men finn at framlegget slik det er no, ikkje vil gje naudsynt endring. 

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.11.2015 

Terje Søviknes sette fram slikt forslag:

"Hordaland fylkeskommune støttar framlegget om skoleval over fylkesgrensene".

Røysting
Søviknes sitt forslag fekk 7 røyster (Frp, H, V, MDG) og fall.
Innstillinga vart vedteken mot 7 røyster (Frp, H, V, MDG).

Vedtak
Hordaland fylkeskommune går mot framlegget om skuleval over fylkesgrensene, med dei merknadene 
som kjem fram her. Fylkeskommunen støttar intensjonen om å gje grunnskuleopplæring til elevar med 
rett til vidaregåande opplæring, men finn at framlegget slik det er no, ikkje vil gje naudsynt endring. 

PS 282/15 Høyringsuttale - Forslag til endringar i fagskulelova og 
studiekvalitetsforskrifta

Forslag til innstilling

1. Hordaland fylkeskommune støttar forslaga til endringar i fagskulelova punkt 1 - 5.1 og punkt 7 - 11. 
2. Forslaga i punkt 5.2, 5.3 og 6 vert ikkje støtta slik det kjem frem av denne saka.
3. Forslaga til endringar i studiekvalitetsforskrifta vert støtta.

Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 10.11.2015 

Representanten Roald Stenseide sette fram følgjande oversendingsforslag.

«Saka vert oversend fagskulestyret til orientering»

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke.
Oversendingsforslaget vart samrøystes vedteke oversend administrasjonen.

Vedtak

1. Hordaland fylkeskommune støttar forslaga til endringar i fagskulelova punkt 1 - 5.1 og punkt 7 - 11.

2. Forslaga i punkt 5.2, 5.3 og 6 vert ikkje støtta slik det kjem frem av denne saka.

3. Forslaga til endringar i studiekvalitetsforskrifta vert støtta.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.11.2015 

Innstillinga vart samrøystes vedteken.



Vedtak

1. Hordaland fylkeskommune støttar forslaga til endringar i fagskulelova punkt 1-5.1 og punkt 7-11.

2. Forslaga i punkt 5.2, 5.3 og 6 vert ikkje støtta slik det kjem fram av denne saka.

3. Forslaga til endringar i studiekvalitetsforskrifta vert støtta.

PS 283/15 Rehabilitering - ombygging - mindre tilbygg i skulesektoren –
Budsjettfordeling nr. 6 - 2015

Forslag til innstilling

Fylkesutvalet godkjenner fordeling av midlar til rehabilitering/ombygging/mindre tilbygg i skulesektoren i
2015 som skissert i saksutgreiinga, og at det vert gjort følgjande budsjettendringar:

Meirutg./ Mindreutg./

K.stad Art Prosj. Tekst mindreinnt. meirinnt.

10 665.020.00 02320 02146 Stord vgs - Omb. tilrettelagt opplæring 5 000 000

10 665.020.00 02320 02147 Stord vgs.- Ventilasjon teoriblokk 3 500 000 

10 631.020.00 02320 02149 Rubbestadnes vgs. – Toaletter 800 000

10 648.020.00 02320 02129 Austevoll vgs. – Gjennoppbygging 2 210 000

10 633.020.00 02320 02150 Bergen Katedralskule–Omb. kjemirom 1 290 000

10 777.021.00 02320 03000 Rehab. / omb./ tilbygg 12 800 000

12 800 000 12 800 000

Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 10.11.2015 

Fylkesrådmannen sitt forslag til innstilling vart samrøystes vedteke.

Innstilling

Fylkesutvalet godkjenner fordeling av midlar til rehabilitering/ombygging/mindre tilbygg i skulesektoren i
2015 som skissert i saksutgreiinga, og at det vert gjort følgjande budsjettendringar:

Meirutg./ Mindreutg./

K.stad Art Prosj. Tekst mindreinnt. meirinnt.

10 665.020.00 02320 02146 Stord vgs - Omb. tilrettelagt opplæring 5 000 000

10 665.020.00 02320 02147 Stord vgs.- Ventilasjon teoriblokk 3 500 000 

10 631.020.00 02320 02149 Rubbestadnes vgs. – Toaletter 800 000

10 648.020.00 02320 02129 Austevoll vgs. – Gjennoppbygging 2 210 000

10 633.020.00 02320 02150 Bergen Katedralskule–Omb. kjemirom 1 290 000

10 777.021.00 02320 03000 Rehab. / omb./ tilbygg 12 800 000

12 800 000 12 800 000

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.11.2015 

Innstillinga vart samrøystes vedteken.

Vedtak

Fylkesutvalet godkjenner fordeling av midlar til rehabilitering/ombygging/mindre tilbygg i skulesektoren i
2015 som skissert i saksutgreiinga, og at det vert gjort følgjande budsjettendringar:



Meirutg./ Mindreutg./

K.stad Art Prosj. Tekst mindreinnt. meirinnt.

10 665.020.00 02320 02146 Stord vgs - Omb. tilrettelagt opplæring 5 000 000

10 665.020.00 02320 02147 Stord vgs.- Ventilasjon teoriblokk 3 500 000 

10 631.020.00 02320 02149 Rubbestadnes vgs. – Toaletter 800 000

10 648.020.00 02320 02129 Austevoll vgs. – Gjennoppbygging 2 210 000

10 633.020.00 02320 02150 Bergen Katedralskule–Omb. kjemirom 1 290 000

10 777.021.00 02320 03000 Rehab. / omb./ tilbygg 12 800 000

12 800 000 12 800 000

PS 284/15 Anmoding om uttale - søknad om godkjenning etter friskolelova -
Yrkesskolen for Bygg og Anlegg i Bergen AS

Forslag til innstilling

Fylkesutvalet støttar ikkje søknaden om godkjenning. Ei godkjenning vil ha negative konsekvensar for 
den offentlege skulestrukturen. Ei slik etablering vil ha negativ verknad på dei endringane som er gjort for 
å sikre robuste fagmiljø og vil gje fylkeskommunen ei utfordring i formidling til læreplassar. 

Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 10.11.2015

Representanten Tor Andre Ljosland fråtredde møtet medan utvalet handsama Ljosland sin habilitet.

Utvalsleiar Emil Gadolin sette fram følgjande forslag:

«Representanten Tor Andre Ljosland er habil i saka.»

Utvalet slutta seg til forslaget, og Ljosland tok sete i møtet.

Representanten John Helge Gullaksen sette fram følgjande forslag på vegner av H/FRP/V:

«Fylkesutvalget har ingen innvendingar til søknaden frå EBA Vestenfjeldske.»

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag fekk 7 røyster (AP/SP/SV/R) og fall.
Gullaksen sitt forslag vart vedteke med 8 røyster (H/FRP/V/MDG/KRF).

Innstilling

Fylkesutvalget har ingen innvendingar til søknaden frå EBA Vestenfjeldske.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.11.2015 

Notat av 17.11.2015 frå fylkesrådmannen med svar på spørsmål frå Pål Kårbø var lagt fram som tillegg 
til saka.

Sveinung Valle sette på vegner av A, KrF, Sp og SV fram slikt forslag:

"Fylkesutvalet støttar ikkje søknaden om godkjenning. Ei godkjenning vil ha negative 
konsekvensar for den offentlege skulestrukturen. Ei slik etablering vil ha negativ verknad på dei 
endringane som er gjort for å sikre robuste fagmiljø og vil gje fylkeskommunen ei utfordring i 
formidling til læreplassar."

Anne-Beth Njærheim sette på vegner av V fram slikt oversendingsforslag til fylkesrådmannen:

"Hordaland fylkeskommune tar initiativ til ein dialog med bygg- og anleggsbransjen for å få til 
eit godt grunnlag for faget innan bygg og anlegg i vidaregåande skule."



Røysting
Innstillinga fekk 6 røyster (H, Frp, V) og fall.
Valle sitt forslag vart vedteke mot 6 røyster (H, Frp, V).
Njærheim sitt forslag vart oversendt på vegner av forslagsstillaren utan realitetsbehandling.

Vedtak

Fylkesutvalet støttar ikkje søknaden om godkjenning. Ei godkjenning vil ha negative konsekvensar for 
den offentlege skulestrukturen. Ei slik etablering vil ha negativ verknad på dei endringane som er gjort for 
å sikre robuste fagmiljø og vil gje fylkeskommunen ei utfordring i formidling til læreplassar.

PS 285/15 Forslag om freding av Sandviksbodene 3 A. Høyringsfråsegn

Forslag til innstilling

Fylkesutvalet sluttar seg til fredingsforslaget for Sandviksbodene 3 A. Fredinga vil gi eit varig vern til ein 
bygningsdel av særs høg alder. 

Saksprotokoll i utval for kultur, idrett og regional utvikling - 11.11.2015 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Innstilling

Fylkesutvalet sluttar seg til fredingsforslaget for Sandviksbodene 3 A. Fredinga vil gi eit varig vern til ein 
bygningsdel av særs høg alder.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.11.2015 

Innstillinga vart samrøystes vedteken.

Vedtak

Fylkesutvalet sluttar seg til fredingsforslaget for Sandviksbodene 3 A. Fredinga vil gi eit varig vern til ein 
bygningsdel av særs høg alder.

PS 286/15 Etablering av karrieresenter i Hordaland: forlenging av pilotprosjekt 
Karriere Sunnhordland

Forslag til innstilling

Fylkesutvalet sluttar seg til fylkesrådmannen si innstilling om å forlenge pilotprosjektet Karriere 
Sunnhordland, individuell karriererettleiing for vaksne over 19 år, med eitt år til 31. desember 2016. 

Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 10.11.2015 

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Innstilling

Fylkesutvalet sluttar seg til fylkesrådmannen si innstilling om å forlenge pilotprosjektet Karriere 
Sunnhordland, individuell karriererettleiing for vaksne over 19 år, med eitt år til 31. desember 2016. 

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.11.2015 

Innstillinga vart samrøystes vedteken.



Vedtak

Fylkesutvalet sluttar seg til fylkesrådmannen si innstilling om å forlenge pilotprosjektet Karriere 
Sunnhordland, individuell karriererettleiing for vaksne over 19 år, med eitt år til 31. desember 2016. 

PS 287/15 Revisjon av lokal forskrift om inntak og formidling

Forslag til innstilling 

1. Fylkestinget vedtek lokal forskrift om inntak og formidling slik ho er lagt fram i vedlegg i saka

2. Dei to forskriftene frå 2014 vert slått saman, og reglane om inntak til IB vert nytt kapittel 2.

3. Ny § 10 andre ledd skal lyde:
«Dersom det melder seg fleire søkjarar enn det er elevplassar, skal elevplassane fordelast etter 
poengsum utrekna på grunnlag av karakterpoeng frå Vg1.»

4. Lokal forskrift om inntak og formidling trer i kraft 01.01.2016.

Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 10.11.2015 

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Innstilling

1. Fylkestinget vedtek lokal forskrift om inntak og formidling slik ho er lagt fram i vedlegg i saka.

2. Dei to forskriftene frå 2014 vert slått saman, og reglane om inntak til IB vert nytt kapittel 2.

3. Ny § 10 andre ledd skal lyde:
«Dersom det melder seg fleire søkjarar enn det er elevplassar, skal elevplassane fordelast etter 
poengsum utrekna på grunnlag av karakterpoeng frå Vg1.»

4. Lokal forskrift om inntak og formidling trer i kraft 01.01.2016.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.11.2015 

Innstillinga vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget.

Innstilling til fylkestinget

1. Fylkestinget vedtek lokal forskrift om inntak og formidling slik ho er lagt fram i vedlegg i saka.

2. Dei to forskriftene frå 2014 vert slått saman, og reglane om inntak til IB vert nytt kapittel 2.

3. Ny § 10 andre ledd skal lyde:
"Dersom det melder seg fleire søkjarar enn det er elevplassar, skal elevplassane fordelast etter 
poengsum utrekna på grunnlag av karakterpoeng frå Vg1."

4. Lokal forskrift om inntak og formidling trer i kraft 01.01.2016.

PS 288/15 Forslag om freding av Sandviksbodene 78 B. Høyringsfråsegn

Forslag til innstilling

Fylkesutvalet sluttar seg til fredingsforslaget for Sandviksbodene 78 B. Fredinga vil gi eit varig vern til ein 
av dei største og mest autentiske av dei bergenske sjøbodane.



Saksprotokoll i utval for kultur, idrett og regional utvikling - 11.11.2015 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Innstilling

Fylkesutvalet sluttar seg til fredingsforslaget for Sandviksbodene 78 B. Fredinga vil gi eit varig vern til ein 
av dei største og mest autentiske av dei bergenske sjøbodane.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.11.2015 

Innstillinga vart samrøystes vedteken.

Vedtak

Fylkesutvalet sluttar seg til fredingsforslaget for Sandviksbodene 78 B. Fredinga vil gi eit varig vern til ein 
av dei største og mest autentiske av dei bergenske sjøbodane.

PS 289/15 Omklassifisering av Fv. 48 gamlevegen utanfor Moshovdatunnelen

Forslag til innstilling

Fylkesutvalet vedtek at gamlevegen utanfor Moshovdatunnelen på Fv. 48, vert omklassifisert til 
kommunal
veg.

Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 11.11.2015 

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag til innstilling vart samrøystes vedteke.

Innstilling

Fylkesutvalet vedtek at gamlevegen utanfor Moshovdatunnelen på Fv. 48, vert omklassifisert til 
kommunal veg.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.11.2015 

Innstillinga vart samrøystes vedteken.

Vedtak

Fylkesutvalet vedtek at gamlevegen utanfor Moshovdatunnelen på Fv. 48, vert omklassifisert til 
kommunal veg.

PS 290/15 Hydrogenteknologi i Hordaland

Forslag til innstilling

1. Hordaland fylkeskommune ønskjer næringsutvikling basert på hydrogen velkomen til fylket og vil 
fremje gode prosjekt med sine tilgjengelege verkemidlar.

2. Hordaland fylkeskommune er positiv til CMR Prototech sine planar om fyllestasjon for hydrogen på 
Danmarks plass og vil vere del av den tilhøyrande brukargruppa.

3. Hordaland fylkeskommune oppmodar Enova om å tilpasse sine støtteordningar til å fremje overgang 
til hydrogenteknologi i transportsektoren. 



Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 11.11.2015 

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag til innstilling vart samrøystes vedteke.

Innstilling

1. Hordaland fylkeskommune ønskjer næringsutvikling basert på hydrogen velkomen til fylket og vil 
fremje gode prosjekt med sine tilgjengelege verkemidlar.

2. Hordaland fylkeskommune er positiv til CMR Prototech sine planar om fyllestasjon for hydrogen på 
Danmarks plass og vil vere del av den tilhøyrande brukargruppa.

3. Hordaland fylkeskommune oppmodar Enova om å tilpasse sine støtteordningar til å fremje overgang 
til hydrogenteknologi i transportsektoren.

Saksprotokoll i utval for kultur, idrett og regional utvikling - 11.11.2015 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Innstilling

1. Hordaland fylkeskommune ønskjer næringsutvikling basert på hydrogen velkomen til fylket og vil 
fremje gode prosjekt med sine tilgjengelege verkemidlar.

2. Hordaland fylkeskommune er positiv til CMR Prototech sine planar om fyllestasjon for hydrogen på 
Danmarks plass og vil vere del av den tilhøyrande brukargruppa.

3. Hordaland fylkeskommune oppmodar Enova om å tilpasse sine støtteordningar til å fremje overgang 
til hydrogenteknologi i transportsektoren.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.11.2015 

Terje Søviknes sette på vegner av Frp, H, MDG og V fram slikt forslag:

"Tilleggsframlegg, nytt punkt 4:
Hordaland fylkeskommune løyver kr. 5 mill. til ny fyllestasjon for hydrogen på Danmarks plass i 
budsjettet for 2016.

Det er ein føresetnad for løyvinga at andre partar, herunder Enova og Bergen kommune, stiller 
med delfinansiering slik at prosjektet vert fullfinansiert."

Pål Kårbø sette på vegner av KrF, A, SV og Sp fram slik protokollmerknad:

"Samarbeidspartia syner til våre framlegg til budsjettendringar i sak 274/15, der det er lagt inn 
4,0 mill. til investering på hydrogen fyllestasjon."

Røysting
Innstillinga vart samrøystes vedteken.
Søviknes sitt forslag fekk 7 røyster (Frp, H, MDG, V) og fall.

Vedtak

1. Hordaland fylkeskommune ønskjer næringsutvikling basert på hydrogen velkomen til fylket og vil 
fremje gode prosjekt med sine tilgjengelege verkemidlar.

2. Hordaland fylkeskommune er positiv til CMR Prototech sine planar om fyllestasjon for hydrogen på 
Danmarks plass og vil vere del av den tilhøyrande brukargruppa.

3. Hordaland fylkeskommune oppmodar Enova om å tilpasse sine støtteordningar til å fremje overgang 
til hydrogenteknologi i transportsektoren.



Protokollmerknad frå KrF, A, SV og Sp
Samarbeidspartia syner til våre framlegg til budsjettendringar i sak 274/15, der det er lagt inn 4,0 mill. til 
investering på hydrogen fyllestasjon.

PS 291/15 Fylkesvegane - Plan- og byggeprogram 2016

Forslag til innstilling

Fylkestinget vedtek plan- og byggeprogram 2015 for Hordaland utanom Bergen og for 
Bergensprogrammet.

Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 11.11.2015 

Marthe Hammer sette fram forslag til ny innstilling. 

1) Bergensprogrammet: Fylkestinget ber fylkesordførar kontakte statlege myndigheiter med 
sikte på å sikre 70 % statlig finansiering av vidare utbygging av Bybanen, og at staten overtar 
minst 50 % av gjelda på utbygginga som er ferdig og under arbeid.

2) Fylkesvegane utanom Bergen:
a) Fylkestinget ynskjer sak som visar måloppnåing av vedtaket i planen punkt 2.3.3 (s. 29) om 
at det skal etablerast samanhengande gang- og sykkelvegnett i byar og tettstader over 5000 
innbyggjarar. Der målet ikkje er nådd vert det lagt frem tiltaksplan i eigen fylkesvegplan for 
gang og sykkel.  

3) Fylkestinget er ikkje nøgd med at Hordaland har dårlegast vegdekke på fylkesvegane i 
landet målt etter tilstand (u)jamnheit i % av veglengda. Fylkestinget ber Stortinget i budsjettet 
for 2016 gje ei løyving som gjer at Hordaland kan ha eit asfalt vedlikehald på gjennomsnitt i 
landet. SVV har regna at løyvinga må aukast frå 40 til om lag 130 millionar. Samfunns- arbeids-
og næringsliv i fylket må ha betre bruksvegar.

Røysting
Marthe Hammer sitt forslag til ny innstilling fekk 1 røyst og fall.
Fylkesrådmannen sitt forslag til innstilling vart samrøystes vedteke.

Innstilling

Fylkestinget vedtek plan- og byggeprogram 2015 for Hordaland utanom Bergen og for 
Bergensprogrammet.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.11.2015 

Saksopplysning: I forslag til innstilling står det "2015" - det skal vera "2016". 

Aud Karin Oen sette fram slikt forslag:

"Tillegg:
1) Bergensprogrammet: Fylkestinget ber fylkesordførar kontakte statlege myndigheiter med 

sikte på å sikre 70 % statlig finansiering av vidare utbygging av Bybanen, og at staten 
overtar minst 50 % av gjelda på utbygginga som er ferdig og under arbeid.

2) Fylkesvegane utanom Bergen: 
a) Fylkestinget ynskjer sak som viser måloppnåing av vedtaket i planen punkt 2.3.3 (s. 29) 
om at det skal etablerast samanhengande gang- og sykkelvegnett i byar og tettstader over 
5000 innbyggjarar. Der målet ikkje er nådd vert det lagt fram tiltaksplan i eigen 
fylkesvegplan for gang og sykkel.  

3) Fylkestinget er ikkje nøgd med at Hordaland har dårlegast vegdekke på fylkesvegane i 
landet målt etter tilstand (u)jamnheit i % av veglengda. Fylkestinget ber Stortinget i 
budsjettet for 2016 gje ei løyving som gjer at Hordaland kan ha eit asfaltvedlikehald på 
gjennomsnitt i landet. SVV har rekna at løyvinga må aukast frå 40 til om lag 130 millionar. 
Samfunns- arbeids- og næringsliv i fylket må ha betre bruksvegar."



Tom Sverre Tomren sette fram slik protokollmerknad:

"Stemmeforklaring til 291/15, siste tilleggspunkt:
MDG er ikke imot intensjonen i tilleggspunkt 3, men finner presiseringen som unødvendig i 
denne saken."

Røysting
Innstillinga vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget.
Oen sitt forslag punkt 1 vart vedteke som innstilling til fylkestinget mot 2 røyster (Frp).
Oen sitt forslag punkt 2 vart vedteke som innstilling til fylkestinget mot 7 røyster (A, Sp, KrF).
Oen sitt forslag punkt 3 vart vedteke som innstilling til fylkestinget mot 1 røyst (MDG).

Innstilling til fylkestinget

1. Fylkestinget vedtek plan- og byggeprogram 2016 for Hordaland utanom Bergen og for 
Bergensprogrammet.

2. Bergensprogrammet: Fylkestinget ber fylkesordførar kontakte statlege myndigheiter med sikte på å 
sikre 70 % statlig finansiering av vidare utbygging av Bybanen, og at staten overtar minst 50 % av 
gjelda på utbygginga som er ferdig og under arbeid.

3. Fylkesvegane utanom Bergen: 
a) Fylkestinget ynskjer sak som viser måloppnåing av vedtaket i planen punkt 2.3.3 (s. 29) om at det 
skal etablerast samanhengande gang- og sykkelvegnett i byar og tettstader over 5000 innbyggjarar. 
Der målet ikkje er nådd vert det lagt fram tiltaksplan i eigen fylkesvegplan for gang og sykkel.  

4. Fylkestinget er ikkje nøgd med at Hordaland har dårlegast vegdekke på fylkesvegane i landet målt 
etter tilstand (u)jamnheit i % av veglengda. Fylkestinget ber Stortinget i budsjettet for 2016 gje ei 
løyving som gjer at Hordaland kan ha eit asfaltvedlikehald på gjennomsnitt i landet. SVV har rekna 
at løyvinga må aukast frå 40 til om lag 130 millionar. Samfunns- arbeids- og næringsliv i fylket må ha 
betre bruksvegar.

Protokollmerknad frå MDG
Stemmeforklaring til 291/15, siste tilleggspunkt:
MDG er ikke imot intensjonen i tilleggspunkt 3, men finner presiseringen som unødvendig i denne saken

PS 292/15 Bussanlegg i Sunnhordland

Forslag til innstilling

Fylkesutvalet godkjenner at det framlagte romprogrammet, dagsett 02.10.2015, vert lagt til grunn for
vidare planlegging av nye bussanlegg på Stord og Bømlo.

Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 11.11.2015 

Fylkesutvalet godkjenner at det framlagte romprogrammet, dagsett 02.10.2015, vert lagt til grunn for
vidare planlegging av nye bussanlegg på Stord og Bømlo.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.11.2015 

Innstillinga vart samrøystes vedteken.

Vedtak

Fylkesutvalet godkjenner at det framlagte romprogrammet, dagsett 02.10.2015, vert lagt til grunn for
vidare planlegging av nye bussanlegg på Stord og Bømlo.



PS 293/15 Kjøp av bussanlegg i Nordhordland

Forslag til innstilling

1. Fylkestinget godkjenner vedlagte kjøpekontrakt mellom MNG Holding Bergen AS og HFK 
Bussanlegg AS om kjøp av aksjane i MNG Eiendom Knarvik AS.

2. Fylkestinget godkjenner at MNG Eiendom Knarvik AS vert dotterselskap til HFK Bussanlegg AS og 
endrar namn til HFK Bussanlegg Knarvik AS. 

3. Fylkestinget godkjenner utlån av kr. 66 mill. til HFK Bussanlegg AS. Fylkesrådmannen får fullmakt til 
å godkjenne låneavtale mellom Hordaland fylkeskommune og HFK Bussanlegg AS.

Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 11.11.2015 

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag til innstilling vart samrøystes vedteke.

Innstilling

1. Fylkestinget godkjenner vedlagte kjøpekontrakt mellom MNG Holding Bergen AS og HFK 
Bussanlegg AS om kjøp av aksjane i MNG Eiendom Knarvik AS.

2. Fylkestinget godkjenner at MNG Eiendom Knarvik AS vert dotterselskap til HFK Bussanlegg AS og 
endrar namn til HFK Bussanlegg Knarvik AS. 

3. Fylkestinget godkjenner utlån av kr. 66 mill. til HFK Bussanlegg AS. Fylkesrådmannen får fullmakt til 
å godkjenne låneavtale mellom Hordaland fylkeskommune og HFK Bussanlegg AS.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.11.2015 

Innstillinga vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget.

Innstilling til fylkestinget

1. Fylkestinget godkjenner vedlagte kjøpekontrakt mellom MNG Holding Bergen AS og HFK 
Bussanlegg AS om kjøp av aksjane i MNG Eiendom Knarvik AS.

2. Fylkestinget godkjenner at MNG Eiendom Knarvik AS vert dotterselskap til HFK Bussanlegg AS og 
endrar namn til HFK Bussanlegg Knarvik AS. 

3. Fylkestinget godkjenner utlån av kr. 66 mill. til HFK Bussanlegg AS. Fylkesrådmannen får fullmakt til 
å godkjenne låneavtale mellom Hordaland fylkeskommune og HFK Bussanlegg AS.

PS 294/15 Søknad frå Tide Buss AS om løyve for direkterute til/frå Bergen 
lufthamn

Forslag til innstilling

1. Fylkesutvalet godkjenner søknad av 07.10.15 frå Tide Buss AS om å køyre direkterute mellom 
Bergen sentrum og Bergen lufthamn, og at frekvensen vert utvida frå 4 til 6 turar per time.

2. Haldeplassen i Olav Kyrres gate skal berre vere for påstiging, ikkje for regulering av rutetider.

3. Nykjøpt vognmateriell som vert nytta i ruta skal ha motor med så lågt avgassnivå som tilgjengeleg 
på marknaden, for tida Euro VI.

Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 11.11.2015 

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag til innstilling vart samrøystes vedteke.



Innstilling

1. Fylkesutvalet godkjenner søknad av 07.10.15 frå Tide Buss AS om å køyre direkterute mellom 
Bergen sentrum og Bergen lufthamn, og at frekvensen vert utvida frå 4 til 6 turar per time.

2. Haldeplassen i Olav Kyrres gate skal berre vere for påstiging, ikkje for regulering av rutetider.

3. Nykjøpt vognmateriell som vert nytta i ruta skal ha motor med så lågt avgassnivå som tilgjengeleg 
på marknaden, for tida Euro VI.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.11.2015 

Innstillinga vart samrøystes vedteken.

Vedtak

1. Fylkesutvalet godkjenner søknad av 07.10.15 frå Tide Buss AS om å køyre direkterute mellom 
Bergen sentrum og Bergen lufthamn, og at frekvensen vert utvida frå 4 til 6 turar per time.

2. Haldeplassen i Olav Kyrres gate skal berre vere for påstiging, ikkje for regulering av rutetider.

3. Nykjøpt vognmateriell som vert nytta i ruta skal ha motor med så lågt avgassnivå som tilgjengeleg 
på marknaden, for tida Euro VI.

PS 295/15 Omklassifisering/statusendring på Rv. 13 - Bu i Ullensvang kommune

Forslag til innstilling

Fylkesutvalet har ikkje merknader til at gamle vegen på utsida av Butunnelen på Rv. 13 vert 
oppretthalden som riksveg, med statusendring til gang- og sykkelveg.

Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 11.11.2015 

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag til innstilling vart samrøystes vedteke.

Innstilling

Fylkesutvalet har ikkje merknader til at gamle vegen på utsida av Butunnelen på Rv. 13 vert 
oppretthalden som riksveg, med statusendring til gang- og sykkelveg.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.11.2015 

Innstillinga vart samrøystes vedteken.

Vedtak

Fylkesutvalet har ikkje merknader til at gamle vegen på utsida av Butunnelen på Rv. 13 vert 
oppretthalden som riksveg, med statusendring til gang- og sykkelveg.

PS 296/15 Omklassifisering av fylkesveg til riksveg

Forslag til innstilling

1. Fylkesutvalet er av den oppfatning at det er lite meining i å endre eigarskap på riks- og 
fylkesvegnettet midt i ein prosess med kommune- og regionreform.  Eigarskap til det offentlege 
vegnettet vil vere ein viktig del av dei vurderingane som vert gjort i samband med dette arbeidet.

2. Fylkesutvalet viser til den pågåande prosessen med kommune- og regionreforma, og vil kome 



tilbake med ei samla vurdering av eigarskap til det offentlege vegnettet i samband med 
fylkeskommunale vedtak om framtidig regionalt nivå hausten 2016.

3. Fylkesutvalet vil og understreke at behovet for å auke satsinga på «større veger med sterke 
næringsinteresserer» vil kunne ivaretakast ved at dei statlege rammeoverføringane til 
fylkeskommunane vart ytterlegare styrka. Det er vanskeleg å sjå at endringar i eigarskapet på riks-
og fylkesvegnettet i seg sjølv vil bidra til auka satsing på enkelte vegstrekningar. 

Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 11.11.2015 

Jon Askeland sette på vegne av SP, A, SV, KRF, H, SV, V fram oversendingsforslag.

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag til innstilling vart samrøystes vedteke.

Innstilling

1. Fylkesutvalet er av den oppfatning at det er lite meining i å endre eigarskap på riks- og
fylkesvegnettet midt i ein prosess med kommune- og regionreform.  Eigarskap til det offentlege 
vegnettet vil vere ein viktig del av dei vurderingane som vert gjort i samband med dette arbeidet.

2. Fylkesutvalet viser til den pågåande prosessen med kommune- og regionreforma, og vil kome 
tilbake med ei samla vurdering av eigarskap til det offentlege vegnettet i samband med 
fylkeskommunale vedtak om framtidig regionalt nivå hausten 2016.

3. Fylkesutvalet vil og understreke at behovet for å auke satsinga på «større veger med sterke 
næringsinteresserer» vil kunne ivaretakast ved at dei statlege rammeoverføringane til 
fylkeskommunane vart ytterlegare styrka. Det er vanskeleg å sjå at endringar i eigarskapet på riks-
og fylkesvegnettet i seg sjølv vil bidra til auka satsing på enkelte vegstrekningar. 

Oversendingsforslag frå Jon Askeland.

Utvalet for miljø og samferdsel sender saka attende til administrasjonen og ber om ei utgreiing 
på aktuelle fylkesvegar som kan omklassifiserast til riksveg.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.11.2015 

Innstillinga vart samrøystes vedteken.

Vedtak

1. Fylkesutvalet er av den oppfatning at det er lite meining i å endre eigarskap på riks- og 
fylkesvegnettet midt i ein prosess med kommune- og regionreform. Eigarskap til det offentlege 
vegnettet vil vere ein viktig del av dei vurderingane som vert gjort i samband med dette arbeidet.

2. Fylkesutvalet viser til den pågåande prosessen med kommune- og regionreforma, og vil kome 
tilbake med ei samla vurdering av eigarskap til det offentlege vegnettet i samband med 
fylkeskommunale vedtak om framtidig regionalt nivå hausten 2016.

3. Fylkesutvalet vil og understreke at behovet for å auke satsinga på "større veger med sterke 
næringsinteresserer" vil kunne ivaretakast ved at dei statlege rammeoverføringane til 
fylkeskommunane vart ytterlegare styrka. Det er vanskeleg å sjå at endringar i eigarskapen på riks-
og fylkesvegnettet i seg sjølv vil bidra til auka satsing på enkelte vegstrekningar. 

PS 297/15 Trafikkplan for kollektivtrafikken i Sunnhordland

Forslag til innstilling

Fylkesutvalet sluttar seg til tilrådingane som er gitt i Trafikkplan for Sunnhordland om forbetringar i 
kollektivtilbodet i Sunnhordland. Trafikkplanen gir eit godt grunnlag for å detaljplanleggje rutetilbodet for 
nytt anbod i området. 



Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 11.11.2015 

Kjetil Hestad sette fram forslag om utsetja saka slik at Skyss kan ta ein ny runde med kommunane i 
regionen for å drøfta innspela til trafikkplanen. For ikkje å tapa tid i forhold til utsending av 
konkurransegrunnlaget kan saka gå direkte til fylkesutvalet i desember. 

Røysting
Forslaget frå Kjetil Hestad vart samrøystes vedteke.

Vedtak

Saka vert utsett slik at Skyss kan ta ein ny runde med kommunane i regionen for å drøfta innspela til 
trafikkplanen. For ikkje å tapa tid i forhold til utsending av konkurransegrunnlaget kan saka gå direkte til 
fylkesutvalet i desember.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.11.2015 

Saka var utsett i utval for miljø og samferdsel, og vart difor ikkje behandla.

PS 298/15 Grønt skifte til fornybar tungtransport

Forslag til innstilling

1. Hordaland fylkeskommune stiller seg bak erklæringa «Grønt skifte til fornybar tungtransport».
2. Fylkesutvalet ber administrasjonen komme tilbake til korleis Hordaland fylkeskommune skal 

gjennomføre sine forpliktelser.

Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 11.11.2015 

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag til innstilling vart samrøystes vedteke.

Innstilling

1. Hordaland fylkeskommune stiller seg bak erklæringa «Grønt skifte til fornybar tungtransport».
2. Fylkesutvalet ber administrasjonen komme tilbake til korleis Hordaland fylkeskommune skal 

gjennomføre sine forpliktingar.

Saksprotokoll i utval for kultur, idrett og regional utvikling - 11.11.2015 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Innstilling

1. Hordaland fylkeskommune stiller seg bak erklæringa «Grønt skifte til fornybar tungtransport».
2. Fylkesutvalet ber administrasjonen komme tilbake til korleis Hordaland fylkeskommune skal 

gjennomføre sine forpliktelser.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.11.2015 

Innstillinga vart samrøystes vedteke.

Vedtak

1. Hordaland fylkeskommune stiller seg bak erklæringa "Grønt skifte til fornybar tungtransport".

2. Fylkesutvalet ber administrasjonen komme tilbake til korleis Hordaland fylkeskommune skal 
gjennomføre sine forpliktingar.



PS 299/15 Handlingsprogram 2016 - 2019 Kollektivstrategi for Hordaland

Forslag til innstilling

Fylkestinget vedtar Handlingsprogram 2016-2019 for Kollektivstrategi for Hordaland. 
Handlingsprogrammet dannar eit godt grunnlag for fylkeskommunen si satsing på kollektivområdet.

Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 11.11.2015 

Marthe Hammer la fram oversending.

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag til innstilling vart samrøystes vedteke.

Innstilling

Fylkestinget vedtar Handlingsprogram 2016-2019 for Kollektivstrategi for Hordaland. 
Handlingsprogrammet dannar eit godt grunnlag for fylkeskommunen si satsing på kollektivområdet.

Oversending frå Marthe Hammer (SV).

1. Som innstillinga
2. Kollektivfelt på 4-felts innfartsårer er naudsynt for å sleppe bussane fram. Fylkestinget ber 
om at SVV legg fram ein plan for korleis dette kan gjennomførast.
3. Fylkestinget ber administrasjonen leggja fram sak om kvifor ein ikkje nådde målet i 
belønningsordninga om redusert biltrafikk i Bergen med særleg vekt på korleis eit styrka 
kollektivtilbod kan sikra at måloppnåinga ikkje vert negativ framover.
4. Fylkestinget ber Bergen kommune om å vedta ein modell for prising av rushtidstrafikk som 
gjev ekstra inntekter til drift av kollektivtilbodet for arbeidsreisande som vert prisa ut
6. Ein omfattande plan for satsing på trolleybuss vert lagt fram så snart råd er.
7. Sanntidsoversikt over køar med beregningar for forsinkelsar av kollektivtilbodet – app og 
internett.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.11.2015 

Aud Karin Oen sette på vegner av SV og MDG fram slikt forslag:

1. "Som innstillinga.

2. Kollektivfelt på 4-felts innfartsårer er naudsynt for å sleppa bussane fram. Fylkestinget ber 
om at SVV legg fram ein plan for korleis dette kan gjennomførast.

3. Fylkestinget ber administrasjonen leggja fram sak om kvifor ein ikkje nådde målet i 
belønningsordninga om redusert biltrafikk i Bergen med særleg vekt på korleis eit styrka 
kollektivtilbod kan sikra at måloppnåinga ikkje vert negativ framover.

4. Fylkestinget ber Bergen kommune om å vedta ein modell for prising av rushtidstrafikk som 
gjev ekstra inntekter til drift av kollektivtilbodet for arbeidsreisande som vert prisa ut.

6. Ein omfattande plan for satsing på trolleybuss vert lagt fram så snart råd er.

7. Sanntidsoversikt over køar med berekningar for forseinkingar av kollektivtilbodet – app og 
internett."

Røysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget.
Oen sitt forslag punkt 2 fekk 2 røyster (SV, MDG) og fall.
Oen sitt forslag punkt 3 fekk 2 røyster (SV, MDG) og fall.
Oen sitt forslag punkt 4 fekk 2 røyster (SV, MDG) og fall.
Oen sitt forslag punkt 6 fekk 2 røyster (SV, MDG) og fall.
Oen sitt forslag punkt 7 fekk 2 røyster (SV, MDG) og fall.



Innstilling til fylkestinget

Fylkestinget vedtar Handlingsprogram 2016-2019 for Kollektivstrategi for Hordaland. 
Handlingsprogrammet dannar eit godt grunnlag for fylkeskommunen si satsing på kollektivområdet.

PS 300/15 Løyving av ekstra tilskot til ferjesambandet Hufthamar-Krokeide

Forslag til innstilling

1. Fylkesutvalet godkjenner at budsjettet for 2015 vert endra slik:

Stad Art Tekst Meirutg/mindreinnt Mindreutg/meirinnt
10.310.210.00 13700 Fylkesvegferjer 2.560.000
10.720.200.00 14900 Rådveldekontoen 742.000

2. Fylkesutvalet godkjenner at restsummen på kr 1.818.000 vert dekka over budsjettkapittelet for 
fylkesvegferjer.

Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 11.11.2015 

Gustav Bahus sette fram protokollmerknad. 

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag til innstilling vart samrøystes vedteke.

Innstilling

1. Fylkesutvalet godkjenner at budsjettet for 2015 vert endra slik:

Stad Art Tekst Meirutg/mindreinnt Mindreutg/meirinnt
10.310.210.00 13700 Fylkesvegferjer 2.560.000
10.720.200.00 14900 Rådveldekontoen 742.000

2. Fylkesutvalet godkjenner at restsummen på kr 1.818.000 vert dekka over budsjettkapittelet for 
fylkesvegferjer.

Protokollmerknad frå Gustav Bahus (FRP).

FRP peikar på at intensjonen bak vedtaket i haust var at kostnaden for 2016 og 2017 skulle 
innarbeidast i budsjettet. FRP konstanterer at dette ikkje er gjort i fylkesrådmannen sitt 
framlegg til budsjett, og er dermed overlatt til fylkespolitikarane. FRP har ambisjonar om å få 
dette med i det politiske budsjettarbeidet. 

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.11.2015 

Innstillinga vart samrøystes vedteken.

Vedtak

1. Fylkesutvalet godkjenner at budsjettet for 2015 vert endra slik:

Stad Art Tekst Meirutg./
mindreinnt.

Mindreutg./
meirinnt.

10.310.210.00 13700 Fylkesvegferjer 2.560.000
10.720.200.00 14900 Rådveldekontoen 742.000

2. Fylkesutvalet godkjenner at restsummen på kr 1.818.000 vert dekt over budsjettkapittelet for 
fylkesvegferjer.



PS 301/15 Låg- og nullutsleppsferjer i Hordaland - Høve til stønad frå NOx-fondet

Forslag til vedtak

Fylkesutvalet ber Næringslivets NOx-fond setje til side midlar slik at ferjeoperatørar som søkar støtte før 
utløpet av 2017, men får sine fartøy sjøsatt i åra 2018-2020, likevel kan motta støtte frå NOX-fondet.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.11.2015 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Vedtak

Fylkesutvalet ber Næringslivets NOx-fond setje til side midlar slik at ferjeoperatørar som søkjer støtte før 
utgangen av 2017, men får fartøya sine sjøsette i åra 2018-2020, likevel kan motta støtte frå NOX-
fondet.

PS 302/15 Nytt knutepunkt Voss – finansieringsløysing

Forslag til innstilling

1. Fylkesutvalet meiner Voss har ei viktig rolle som regionsenter og knutepunkt for kollektivtrafikken.

2. Fylkesutvalet godkjenner at fylkeskommunen bidrar med åtte millionar kroner i anleggsbidrag til nytt 
terminalbygg ved Voss stasjon, og at dette vert lagt inn i budsjettet for 2016.

3. Fylkesutvalet godkjenner at fylkeskommunen bidrar med inntil 23 millionar kroner til ny bussterminal 
ved knutepunkt på Voss, og at dette vert lagt inn i budsjett for 2016, men legg til grunn at prosjektet 
er fullfinansiert før anleggsarbeidet vert satt i gang.

Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 11.11.2015 

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag til innstilling vart samrøystes vedteke.

Innstilling

1. Fylkesutvalet meiner Voss har ei viktig rolle som regionsenter og knutepunkt for kollektivtrafikken.

2. Fylkesutvalet godkjenner at fylkeskommunen bidrar med åtte millionar kroner i anleggsbidrag til nytt 
terminalbygg ved Voss stasjon, og at dette vert lagt inn i budsjettet for 2016.

3. Fylkesutvalet godkjenner at fylkeskommunen bidrar med inntil 23 millionar kroner til ny bussterminal 
ved knutepunkt på Voss, og at dette vert lagt inn i budsjett for 2016, men legg til grunn at prosjektet 
er fullfinansiert før anleggsarbeidet vert satt i gang.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.11.2015 

Innstillinga vart samrøystes vedteken.

Vedtak

1. Fylkesutvalet meiner Voss har ei viktig rolle som regionsenter og knutepunkt for kollektivtrafikken.

2. Fylkesutvalet godkjenner at fylkeskommunen bidrar med åtte millionar kroner i anleggsbidrag til nytt 
terminalbygg ved Voss stasjon, og at dette vert lagt inn i budsjettet for 2016.

3. Fylkesutvalet godkjenner at fylkeskommunen bidrar med inntil 23 millionar kroner til ny bussterminal 
ved knutepunkt på Voss, og at dette vert lagt inn i budsjett for 2016, men legg til grunn at prosjektet 
er fullfinansiert før anleggsarbeidet vert sett i gang.



PS 303/15 Klimaplan for Hordaland - Handlingsprogram 2016

Forslag til innstilling

1. Fylkestinget vedtek Klimaplanen sitt handlingsprogram for 2016 slik det går fram av saka.
2. Økonomisk ramme for klimaplanen sitt handlingsprogram for 2016 (klimabudsjettet) vert handsama i 

Fylkesbudsjettet for 2016.
3. Førebels fordeling av midlar frå klimabudsjettet på dei einskilde tiltaka er basert på kostnadsoverslag 

og går fram av handlingsprogrammet.
4. Fylkesrådmannen får fullmakt til å gjere mindre vesentlege justeringar.
5. I samarbeid med Klima- og naturressursseksjonen skal kvar avdeling gå gjennom korleis 

fylkeskommunen kan få til naudsynte årlege kutt i klimagassutslepp. 
6. Klimagassutslepp skal vere eit tema i alle vegutbyggingsprosjekt.
7. Anbodsrundane for bussdrift i Bergen 2020 må førebuast no med tanke på eit lågutsleppsalternativ
8. Tiltaka for grøn mobilitet i Klimaplanen må utviklast vidare i samråd med Samferdselsavdelinga og 

skalerast opp.
9. Byggeprosjekt i fylkeskommunen skal BREEAM-sertifiserast. Fylkesrådmannen vert beden om å 

kome tilbake med ei eiga sak som utdjupar dette.

Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 10.11.2015 

Representanten Roald Stenseide sette fram følgjande forslag på vegner av FRP/H:

«Pkt. 5.8 Rushtidsavgift: Utgår.
Strategi B: Nytt punkt: Der kommuner bygger VA-anlegg langs fylkesveier bør det bli anlagt 
gang og sykkelveier samtidig.
Pkt. 5.16: Differensierte bompenger: Utgår.»

Røysting
Stenseide sine forslag pkt. 5.8 og pkt. 5.16 fekk 5 røyster (FRP/H) og fall.
Stenseide sitt forslag til Nytt punkt vart samrøystes vedteke saman med fylkesrådmannen sitt forslag. 

Innstilling

1. Fylkestinget vedtek Klimaplanen sitt handlingsprogram for 2016 slik det går fram av saka.

2. Økonomisk ramme for klimaplanen sitt handlingsprogram for 2016 (klimabudsjettet) vert 
handsama i Fylkesbudsjettet for 2016.

3. Førebels fordeling av midlar frå klimabudsjettet på dei einskilde tiltaka er basert på 
kostnadsoverslag og går fram av handlingsprogrammet.

4. Fylkesrådmannen får fullmakt til å gjere mindre vesentlege justeringar.

5. I samarbeid med Klima- og naturressursseksjonen skal kvar avdeling gå gjennom korleis 
fylkeskommunen kan få til naudsynte årlege kutt i klimagassutslepp.

6. Klimagassutslepp skal vere eit tema i alle vegutbyggingsprosjekt.

7. Anbodsrundane for bussdrift i Bergen 2020 må førebuast no med tanke på eit 
lågutsleppsalternativ.

8. Tiltaka for grøn mobilitet i Klimaplanen må utviklast vidare i samråd med Samferdselsavdelinga og 
skalerast opp.

9. Byggeprosjekt i fylkeskommunen skal BREEAM-sertifiserast. Fylkesrådmannen vert beden om å 
kome tilbake med ei eiga sak som utdjupar dette.

10. Der kommuner bygger VA-anlegg langs fylkesveier bør det bli anlagt gang og sykkelveier 
samtidig.



Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 11.11.2015 

Gustav Bahus sette på vegne utvalet fram forslag til nytt pkt 7.

Omgrepet «lågutsleppsalternativ» vert endra til «nullutsleppsalternativ».

Marthe Hammer la fram oversending.

Natalia Golis sette fram forslag til nytt pkt 6.

Klimabudsjett skal følgje alle vegutbyggingsprosjekt

Røysting
Gustav Bahus sitt forslag vart samrøystes vedteke
Natalie Golis sitt forslag fekk 6 røyster (MDG, H, FRP, V) og fall.
Fylkesrådmannen sitt forslag til innstilling med endra pkt 7 vart samrøystes vedteke.

Innstilling

1. Fylkestinget vedtek Klimaplanen sitt handlingsprogram for 2016 slik det går fram av saka.

2. Økonomisk ramme for klimaplanen sitt handlingsprogram for 2016 (klimabudsjettet) vert handsama i 
Fylkesbudsjettet for 2016.

3. Førebels fordeling av midlar frå klimabudsjettet på dei einskilde tiltaka er basert på kostnadsoverslag 
og går fram av handlingsprogrammet.

4. Fylkesrådmannen får fullmakt til å gjere mindre vesentlege justeringar.

5. I samarbeid med Klima- og naturressursseksjonen skal kvar avdeling gå gjennom korleis 
fylkeskommunen kan få til naudsynte årlege kutt i klimagassutslepp. 

6. Klimagassutslepp skal vere eit tema i alle vegutbyggingsprosjekt.

7. Anbodsrundane for bussdrift i Bergen 2020 må førebuast no med tanke på eit nullutsleppsalternativ.

8. Tiltaka for grøn mobilitet i Klimaplanen må utviklast vidare i samråd med Samferdselsavdelinga og 
skalerast opp.

9. Byggeprosjekt i fylkeskommunen skal BREEAM-sertifiserast. Fylkesrådmannen vert beden om å 
kome tilbake med ei eiga sak som utdjupar dette.

Oversending frå Marthe Hammer (SV)

Endre punkt 7 til:
7) Fylkestinget ynskjer ei raskare innfasing av utsleppsfri motorteknologi for kollektivtrafikken
a) Framlegg til milepælar for redusert utslepp av Klimagass og lokal luftforureining for kvart 
andre år frå 2015 frem til 2025.
b) Ny anbodsrunde for kollektivtilbodet i Bergensregionen skal leggje til grunn at 
Trolleybussnettet vert utvida i tråd med forslaga i Trolleybussmeldinga og få inn Euro 6 
motorteknologi med bruk av biogass.
c) Samlet planoversikt for Bergensområdet med sikte på at trolleybuss skal bli tungt 
matebussalternativ.
d) Plan for utviding av trolleybussnettet frå Paradis og Indre Sædal til Birkelundstoppen og frå 
Strandkaien til Oasen vert lagt fram for politisk handsaming før sommaren 2016.

Nytt punkt 10) Ordninga med tidsdifferensierte bompengar i Bergen bør endras slik at 
ordninga gir ekstra inntekter til drift av kollektivtilbodet.

11) Fylkestinget ber om at all planlegging av Rullebane 2 på Flesland vert stoppa



13) Til tiltak "5.7 Miljøvenleg framdriftsteknologi av ferjer og snøggbåtar Punkt D. tiltak 19. Ved 
framtidige anbod på kollektivtrafikk, ferjer og snøggbåt i Hordaland skal fylkeskommunen krevje 
bruk av fornybar energi der det er mogleg."

Til saka som vert framlagt for fylkesutvalet i januar om anbodsgrunnlaget så skal det krevjes 
bruk av fornybar energi der det er mogleg. Det skal også i saka verte framlagt ein plan for 
korleis ein ser for seg tilførsel av energi (m.a. infrastruktur og tilførsel av straum), og om dette 
skal vere innanfor eller utanfor anbodet.

Saksprotokoll i utval for kultur, idrett og regional utvikling - 11.11.2015 

Rosalind Fosse (Frp) sette fram slikt forslag til vedtak:

«Nytt pkt 10. :
Pkt. 5.8 Rushtidsavgift utgår.

Tema 5: Areal og transport»

Rosalind Fosse (Frp) sette fram slikt forslag til vedtak på vegner av Frp og H:

«Nytt pkt. 11
Strategi B
Der kommuner bygger VA-anlegg langs fylkesveier bør det bli anlagt gang og sykkelveier 
samtidig.
Nytt pkt. 12
Pkt. 5.16 Differensierte bompenger utgår»

Røysting
Fosse sitt forslag til nytt pkt.10 fekk 2 røyster (Frp) mot 11 røyster og fall.
Fosse sitt forslag til nytt pkt.11 og 12 fekk 6 røyster (Frp, H og V) mot 7 røyster og fall.
Fylkesrådmannen sitt forslag pkt. 1 – 9 vart samrøystes vedteke.

Innstilling

1. Fylkestinget vedtek Klimaplanen sitt handlingsprogram for 2016 slik det går fram av saka.

2. Økonomisk ramme for klimaplanen sitt handlingsprogram for 2016 (klimabudsjettet) vert handsama i 
Fylkesbudsjettet for 2016.

3. Førebels fordeling av midlar frå klimabudsjettet på dei einskilde tiltaka er basert på kostnadsoverslag 
og går fram av handlingsprogrammet.

4. Fylkesrådmannen får fullmakt til å gjere mindre vesentlege justeringar.

5. I samarbeid med Klima- og naturressursseksjonen skal kvar avdeling gå gjennom korleis 
fylkeskommunen kan få til naudsynte årlege kutt i klimagassutslepp. 

6. Klimagassutslepp skal vere eit tema i alle vegutbyggingsprosjekt.

7. Anbodsrundane for bussdrift i Bergen 2020 må førebuast no med tanke på eit lågutsleppsalternativ.

8. Tiltaka for grøn mobilitet i Klimaplanen må utviklast vidare i samråd med Samferdselsavdelinga og 
skalerast opp.

9. Byggeprosjekt i fylkeskommunen skal BREEAM-sertifiserast. Fylkesrådmannen vert beden om å 
kome tilbake med ei eiga sak som utdjupar dette.



Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.11.2015 

Terje Søviknes sette fram slikt forslag:

"Punkt 5.8 Rushtidsavgift: Utgår.

Strategi B: Nytt punkt: Der kommuner bygger VA-anlegg langs fylkesveier bør det bli anlagt 
gang- og sykkelveier samtidig.

Pkt. 5.16: Differensierte bompenger: Utgår."

Kari Sørensen Bernardini sette på vegner av A, V, MDG, Sp, KrF og SV fram slikt forslag:

"Endra punkt 6:
Klima- og miljøbudsjett skal følgje alle vegutbyggingsprosjekt."

Aud Karin Oen sette fram slikt forslag:

"Tillegg til punkt 7:
a) Fylkestinget ynskjer ei rask innfasing av utsleppsfri motorteknologi for kollektivtrafikken.

b) Framlegg til milepælar for redusert utslepp av Klimagass og lokal luftforureining for kvart 
andre år frå 2015 fram til 2025.

c) Ny anbodsrunde for kollektivtilbodet i Bergensregionen skal leggje til grunn at 
Trolleybussnettet vert utvida i tråd med forslaga i Trolleybussmeldinga og få inn Euro 6 
motorteknologi med bruk av biogass.

d) Samla planoversikt for Bergensområdet med sikte på at trolleybuss skal verte tungt 
matebussalternativ.

e) Plan for utviding av trolleybussnettet frå Paradis og Indre Sædal til Birkelundstoppen og 
frå Strandkaien til Oasen vert lagt fram for politisk handsaming før sommaren 2016.

Nytt punkt 10) Ordninga med tidsdifferensierte bompengar i Bergen bør endrast slik at ordninga 
gir ekstra inntekter til drift av kollektivtilbodet.

11) Fylkestinget ber om at all planlegging av Rullebane 2 på Flesland vert stoppa.

13) Til tiltak 5.7 Miljøvenleg framdriftsteknologi av ferjer og snøggbåtar Punkt D. tiltak 19. 
Ved framtidige anbod på kollektivtrafikk, ferjer og snøggbåt i Hordaland skal 
fylkeskommunen krevje bruk av fornybar energi der det er mogleg."

Tom Sverre Tomren sette fram slikt forslag (a): 

"Hordaland fylkeskommune beklager at fylkeskommunens klimagassutslipp øker og at det blir 
stadig større sprik mellom målene som er satt fra utslippsreduksjon og faktisk utvikling.

Hordaland fylkeskommune uttrykker uro for at den framlagte klimaplanen ikke er egnet til å 
innfri fylkeskommunens klimamålsettinger."

Tom Sverre Tomren sette fram slikt forslag (b): 

"Hordaland fylkeskommune vedtar en intensjon om at klimahandlingsplanen i fremtiden skal 
overordnes andre fylkeskommunale planer."

Røysting
Fylkesordføraren la innstillinga frå utval for miljø og samferdsel til grunn for røystinga.

Bernardini sitt forslag vart vedteke som innstilling til fylkestinget mot 1 røyst (Frp).
Innstillinga punkt 7 med Oen sitt tilleggspunkt a) vart vedteke som innstilling til fylkestinget mot 5 røyster 
(H, Frp).
Oen sitt tilleggspunkt 7 b) fekk 2 røyster (SV, MDG) og fall.



Oen sitt tilleggspunkt 7 c) fekk 6 røyster (SV, MDG,H, V) og fall.
Oen sitt tilleggspunkt 7 d) fekk 3 røyster (SV, MDG, V) og fall.
Oen sitt tilleggspunkt 7 e) fekk 3 røyster (SV, MDG, V) og fall.
Oen sitt tilleggspunkt 10 fekk 2 røyster (SV, MDG) og fall.
Oen sitt tilleggspunkt 11 fekk 2 røyster (SV, MDG) og fall.
Oen sitt tilleggspunkt 13 vart vedteke som innstilling til fylkestinget mot 2 røyster (Frp).
Søviknes sitt forslag fekk 5 røyster (Frp, H) og fall.
Tomren sitt forslag punkt (a) fekk 3 røyster (MDG, SV, V) og fall.
Tomren sitt forslag punkt (b) fekk 3 røyster (MDG, SV, V) og fall.
Innstillinga punkt 1-5 og 8-9 vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget.

Innstilling til fylkestinget

1. Fylkestinget vedtek Klimaplanen sitt handlingsprogram for 2016 slik det går fram av saka.

2. Økonomisk ramme for klimaplanen sitt handlingsprogram for 2016 (klimabudsjettet) vert handsama 
i fylkesbudsjettet for 2016.

3. Førebels fordeling av midlar frå klimabudsjettet på dei einskilde tiltaka er basert på 
kostnadsoverslag og går fram av handlingsprogrammet.

4. Fylkesrådmannen får fullmakt til å gjere mindre vesentlege justeringar.

5. I samarbeid med klima- og naturressursseksjonen skal kvar avdeling gå gjennom korleis 
fylkeskommunen kan få til naudsynte årlege kutt i klimagassutslepp. 

6. Klima- og miljøbudsjett skal følgje alle vegutbyggingsprosjekt.

7. Anbodsrundane for bussdrift i Bergen 2020 må førebuast no med tanke på eit 
nullutsleppsalternativ.
Fylkestinget ynskjer ei rask innfasing av utsleppsfri motorteknologi for kollektivtrafikken.

8. Tiltaka for grøn mobilitet i klimaplanen må utviklast vidare i samråd med samferdselsavdelinga og 
skalerast opp.

9. Byggeprosjekt i fylkeskommunen skal BREEAM-sertifiserast. Fylkesrådmannen vert beden om å 
kome tilbake med ei eiga sak som utdjupar dette.

10. Til tiltak 5.7 Miljøvenleg framdriftsteknologi av ferjer og snøggbåtar Punkt D. tiltak 19. 
Ved framtidige anbod på kollektivtrafikk, ferjer og snøggbåt i Hordaland skal fylkeskommunen 
krevje bruk av fornybar energi der det er mogleg.

PS 304/15 Regional planstrategi 2015-2020 - oppstart

Forslag til vedtak

1. Fylkesutvalet startar opp arbeidet med Regional planstrategi for 2016-2020 med fylkesutvalet som 
styringsgruppe.

2. Fylkesutvalet etablerer  ei samrådsgruppe for planarbeidet samansett slik: 

Fylkesordførar, opposisjonsleiar og utvalsleiarane
Fylkesmannen i Hordaland
Bergen kommune, Byrådsleiar
Representant for kvart av regionråda i Hardanger, Sunnhordland, Nordhordland og Region Vest

Samrådsgruppa kan supplerast med representantar for regionale statlege organ etter behov. 

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.11.2015 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke.





Vedtak

1. Fylkesutvalet startar opp arbeidet med Regional planstrategi for 2016-2020 med fylkesutvalet som 
styringsgruppe.

2. Fylkesutvalet etablerer  ei samrådsgruppe for planarbeidet samansett slik: 

Fylkesordførar, opposisjonsleiar og utvalsleiarane
Fylkesmannen i Hordaland
Bergen kommune, byrådsleiar
Representant for kvart av regionråda i Hardanger, Sunnhordland, Nordhordland og Region Vest

Samrådsgruppa kan supplerast med representantar for regionale statlege organ etter behov. 

PS 305/15 Regional plan for vassregion Rogaland 2016-2021

Forslag til vedtak

1. I medhald av Plan- og bygningslova § 8.4 vedtar Hordaland fylkeskommune følgjande dokument for 
dei areala som gjeld Hordaland:

 Regional plan for vassforvalting i vassregion Rogaland 2016-2021

 Regionalt tiltaksprogram for vassregion Rogaland 2016-2021

 Handlingsprogram for 2016 – 2018 til regional plan for vassforvalting i vassregion 
Rogaland 2016-2021

2. Hordaland fylkeskommune føresett at staten legg vassforvaltingsplanen og tiltaksprogrammet til 
grunn for alt vidare arbeid med vassforvalting.

3. Hordaland fylkeskommune ber staten om å følgje opp med økonomiske midlar slik at 
vassforvaltingsplanen lar seg gjennomføre i tråd med føringar i vassforskrifta.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.11.2015 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.

Innstilling til fylkestinget

1. I medhald av plan- og bygningslova § 8.4 vedtar Hordaland fylkeskommune følgjande dokument for 
dei areala som gjeld Hordaland:

 Regional plan for vassforvalting i vassregion Rogaland 2016-2021

 Regionalt tiltaksprogram for vassregion Rogaland 2016-2021

 Handlingsprogram for 2016-2018 til regional plan for vassforvalting i vassregion 
Rogaland 2016-2021

2. Hordaland fylkeskommune føreset at staten legg vassforvaltingsplanen og tiltaksprogrammet til 
grunn for alt vidare arbeid med vassforvalting.

3. Hordaland fylkeskommune ber staten om å følgje opp med økonomiske midlar slik at 
vassforvaltingsplanen lar seg gjennomføre i tråd med føringar i vassforskrifta.



PS 306/15 Regional plan for vassregion Sogn og Fjordane 2016-2021

Forslag til innstilling

1. Fylkestinget vedtar Regional plan for vassforvaltning for Sogn og Fjordane vassregionen 2016- 2021 
for dei areala som gjeld Hordaland. Planen vert sendt til Klima- og miljøverndepartementet for 
godkjenning.

2. Fylkestinget vedtar Tiltaksprogram for Sogn og Fjordane vassregion 2016-2021 for dei areala som 
gjeld Hordaland.

3. Fylkestinget vedtar Handlingsprogram for Sogn og Fjordane vassregion 2016-2018 for dei areala 
som gjeld Hordaland.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.11.2015 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.

Innstilling til fylkestinget

1. Fylkestinget vedtar Regional plan for vassforvaltning for Sogn og Fjordane vassregionen 2016- 2021 
for dei areala som gjeld Hordaland. Planen vert sendt til Klima- og miljøverndepartementet for 
godkjenning.

2. Fylkestinget vedtar Tiltaksprogram for Sogn og Fjordane vassregion 2016-2021 for dei areala som 
gjeld Hordaland.

3. Fylkestinget vedtar Handlingsprogram for Sogn og Fjordane vassregion 2016-2018 for dei areala 
som gjeld Hordaland.

PS 307/15 Regional plan for vassregion Hordaland 2016 - 2021

Forslag til innstilling

1. Fylkestinget vedtar Regional plan for vassregion Hordaland 2016- 2021. Planen vert sendt  til  
Klima- og miljøverndepartementet for godkjenning.

2. Fylkestinget vedtar Tiltaksprogram for vassregion Hordaland 2016-2021.

3. Fylkestinget vedtar Handlingsprogram for vassregion Hordaland 2016-2018.

Saksprotokoll i utval for kultur, idrett og regional utvikling - 11.11.2015 

Beate Husa (Krf) sette fram slikt forslag til vedtak på vegner av Krf, H, Frp, Sp og A:

«Nytt pkt. 4.
Fylkestinget legg til grunn at det i denne planperioden ikkje vil bli fastsett miljømål som fører til 
redusert vasskraftproduksjon eller flomdemping.»

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag pkt.1 til 3 vart samrøystes vedteke.
Husa sitt forslag vart vedteke med 12 røyster mot 1 røyst (V).

Innstilling

1. Fylkestinget vedtar Regional plan for vassregion Hordaland 2016- 2021. Planen vert sendt  til  
Klima- og miljøverndepartementet for godkjenning.

2. Fylkestinget vedtar Tiltaksprogram for vassregion Hordaland 2016-2021.

3. Fylkestinget vedtar Handlingsprogram for vassregion Hordaland 2016-2018.



4. Fylkestinget legg til grunn at det i denne planperioden ikkje vil bli fastsett miljømål som fører til 
redusert vasskraftproduksjon eller flomdemping.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.11.2015 

Røysting
Innstillinga punkt 1, 2 og 3 vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget.
Innstillinga punkt 4 vart vedteken som innstilling til fylkestinget mot 4 røyster (SV, V, MDG, 1A).

Innstilling til fylkestinget

1. Fylkestinget vedtar Regional plan for vassregion Hordaland 2016- 2021. Planen vert sendt  til  
Klima- og miljøverndepartementet for godkjenning.

2. Fylkestinget vedtar Tiltaksprogram for vassregion Hordaland 2016-2021.

3. Fylkestinget vedtar Handlingsprogram for vassregion Hordaland 2016-2018.

4. Fylkestinget legg til grunn at det i denne planperioden ikkje vil bli fastsett miljømål som fører til 
redusert vasskraftproduksjon eller flomdemping.

PS 308/15 Omlegging av kraftleidningen 300 kV Fana-Litlesotra og 132 k Breivik-
Litlesotra i Fjell og Bergen kommunar. Høyringsfråsegn.

Forslag til innstilling

1. Hordaland fylkeskommune rår til omlegging av luftleidningen 300 kV Fana - Litlesotra og 132 kV 
Breivik - Litlesotra til kabel.

2. Terrenget ved tunnelportal ved nybygd gang- og sykkelveg i Drotningsvikveien må setjast i stand 
ved m.a. bruk av naturstein.

3. Fjellformasjonar i portalområdet i Knarrvika må bevarast i størst grad slik at landskapet kan setjast i 
stand med mest mogleg naturlege terrengformasjonar bevart etter anleggsperioden. 

4. Området rundt tunnelportalen ved Arefjordpollen må setjast i stand med muring og reetablering av
vegetasjon.

5. NVE må stilla krav om massehandteringsplan der kortreist klima- og ressursvenleg bruk av massane 
vert prioritert.

6. I Arefjordpollen er det kjent fem automatisk freda kulturminne nær søkt kabeltrasé. Det må takast 
omsyn til dei automatisk freda kulturminna ved gjennomføring av tiltak, jf. kml §§ 3 og 8. Hordaland 
fylkeskommune ber tiltakshavar gje melding til fylkeskommunen ved Kultur- og idrettsavdelinga 
seinast 2 veker før start av anleggarbeid ved Arefjordpollen slik at kulturminna kan merkast i 
terrenget.

Saksprotokoll i utval for kultur, idrett og regional utvikling - 11.11.2015 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Innstilling

1. Hordaland fylkeskommune rår til omlegging av luftleidningen 300 kV Fana - Litlesotra og 132 kV 
Breivik - Litlesotra til kabel.

2. Terrenget ved tunnelportal ved nybygd gang- og sykkelveg i Drotningsvikveien må setjast i stand 
ved m.a. bruk av naturstein.

3. Fjellformasjonar i portalområdet i Knarrvika må bevarast i størst grad slik at landskapet kan setjast i 
stand med mest mogleg naturlege terrengformasjonar bevart etter anleggsperioden. 

4. Området rundt tunnelportalen ved Arefjordpollen må setjast i stand med muring og reetablering av
vegetasjon.



5. NVE må stilla krav om massehandteringsplan der kortreist klima- og ressursvenleg bruk av massane 
vert prioritert.

6. I Arefjordpollen er det kjent fem automatisk freda kulturminne nær søkt kabeltrasé. Det må takast 
omsyn til dei automatisk freda kulturminna ved gjennomføring av tiltak, jf. kml §§ 3 og 8. Hordaland 
fylkeskommune ber tiltakshavar gje melding til fylkeskommunen ved kultur- og idrettsavdelinga 
seinast 2 veker før start av anleggarbeid ved Arefjordpollen slik at kulturminna kan merkast i 
terrenget.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.11.2015 

Innstillinga vart samrøystes vedteken.

Vedtak

1. Hordaland fylkeskommune rår til omlegging av luftleidninga 300 kV Fana - Litlesotra og 132 kV 
Breivik - Litlesotra til kabel.

2. Terrenget ved tunnelportal ved nybygd gang- og sykkelveg i Drotningsvikveien må setjast i stand 
ved m.a. bruk av naturstein.

3. Fjellformasjonar i portalområdet i Knarrvika må bevarast i størst grad slik at landskapet kan setjast i 
stand med mest mogleg naturlege terrengformasjonar bevart etter anleggsperioden. 

4. Området rundt tunnelportalen ved Arefjordpollen må setjast i stand med muring og reetablering av
vegetasjon.

5. NVE må stilla krav om massehandteringsplan der kortreist klima- og ressursvenleg bruk av massane 
vert prioritert.

6. I Arefjordpollen er det kjent fem automatisk freda kulturminne nær søkt kabeltrasé. Det må takast 
omsyn til dei automatisk freda kulturminna ved gjennomføring av tiltak, jf. kulturminnelova §§ 3 og 8. 
Hordaland fylkeskommune ber tiltakshavar gje melding til fylkeskommunen ved kultur- og 
idrettsavdelinga seinast 2 veker før start av anleggarbeid ved Arefjordpollen slik at kulturminna kan 
merkast i terrenget.

PS 309/15 Statnett SF - Konseptvalutgreiing for forsyning av auka kraftforbruk på 
Haugalandet - Høyringsfråsegn

Forslag til innstilling

1. Hordaland fylkeskommune vil med bakgrunn i Klimaplan for Hordaland 2014-2030 be om at auka 
fornybar produksjon med havvind og lagring, evt. i kombinasjon med gasskraft frå Utsirahøgda, vert 
belyst som alternativ for auka kraftforsyning til Haugalandet. 

2. Dersom i slik løysing ikkje let seg gjere, og under føresetnad av at leidningen blir lagt i eksisterande 
regionalnett-trasé, ber Hordaland fylkeskommune om at ny leidning frå aust frå Blåfalli vert lagt til 
grunn for auka kraftforsyning til Haugalandet. 

3. Omsyn til viktige kulturlandskap bør vektleggast i planlegginga. Utbetring av eksisterande nett og 
traséar vil i dei fleste tilfella vera å føretrekka med omsyn til kulturlandskap og kulturminne framfor 
nye inngrep.

Saksprotokoll i utval for kultur, idrett og regional utvikling - 11.11.2015 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Innstilling

1. Hordaland fylkeskommune vil med bakgrunn i Klimaplan for Hordaland 2014-2030 be om at auka 
fornybar produksjon med havvind og lagring, evt. i kombinasjon med gasskraft frå Utsirahøgda, vert 



belyst som alternativ for auka kraftforsyning til Haugalandet. 

2. Dersom i slik løysing ikkje let seg gjere, og under føresetnad av at leidningen blir lagt i eksisterande 
regionalnett-trasé, ber Hordaland fylkeskommune om at ny leidning frå aust frå Blåfalli vert lagt til 
grunn for auka kraftforsyning til Haugalandet. 

3. Omsyn til viktige kulturlandskap bør vektleggast i planlegginga. Utbetring av eksisterande nett og 
traséar vil i dei fleste tilfella vera å føretrekka med omsyn til kulturlandskap og kulturminne framfor 
nye inngrep.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.11.2015 

Tom Sverre Tomren sette fram slikt forslag:

"Innskuddssetning i punkt 1 tas bort: ... , evt. i kombinasjon med gasskraft frå Utsirahøgda, ...

Røysting
Innstillinga punkt 1 vart vedteken med 13 røyster mot 2 røyster (MDG, SV) for Tomren sitt forslag.
Innstillinga punkt 2 og 3 vart samrøystes vedteken.

Vedtak

1. Hordaland fylkeskommune vil med bakgrunn i Klimaplan for Hordaland 2014-2030 be om at auka 
fornybar produksjon med havvind og lagring, evt. i kombinasjon med gasskraft frå Utsirahøgda, vert 
belyst som alternativ for auka kraftforsyning til Haugalandet. 

2. Dersom i slik løysing ikkje let seg gjere, og under føresetnad av at leidningen blir lagt i eksisterande 
regionalnett-trasé, ber Hordaland fylkeskommune om at ny leidning frå aust frå Blåfalli vert lagt til 
grunn for auka kraftforsyning til Haugalandet.

3. Omsyn til viktige kulturlandskap bør vektleggast i planlegginga. Utbetring av eksisterande nett og 
traséar vil i dei fleste tilfella vera å føretrekka med omsyn til kulturlandskap og kulturminne framfor 
nye inngrep.

PS 310/15 Unike regionale utviklingsprosjekt - investeringstilskott til regional 
utvikling 2015 - 2016

Forslag til vedtak

1. Følgjande får tilskot som strategisk viktig prosjekt for regional utvikling for 2015-2016:

Prosjekt: Beløp:
Folgefonnsenteret, Kvinnherad kr 2,5   mill.         
Sunde Kyst- og Litteratursenter, Kvinnherad kr 2,44 mill.
Lyssetting av Smelteverkstomta, Odda kr 1,5 mill.
Den nye Hangursbanen, Voss kr 1,5 mill.
Nothengjo på Hellesøy, Øygarden kr 2,0 mill.
0-meter over havet – overnattingskabiner for padlarar, Fjell kr 0,3 mill.
Hedleberget, Voss kr 0,26 mill.

2. I tildelingsbrevet skal det leggjast inn vilkår som sikrar at prosjekta vert gjennomført etter intensjonane, og 
at fylkeskommunen si rolle vert synleggjort.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.11.2015 

Tom-Christer Nilsen sette fram slikt forslag:

"Fylkesrådmannen sitt forslag med slik endring:
Hardanger Natursenter 0,5
Moster Amfi 1,0
Odda, lyssetting - 1,5"



Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag fekk 1 røyst (SV) og fall.
Nilsen sitt forslag vart vedteke mot 1 røyst (SV).

Vedtak

1. Følgjande får tilskot som strategisk viktig prosjekt for regional utvikling for 2015-2016:

Prosjekt Beløp
Folgefonnsenteret, Kvinnherad kr 2,5   mill.         
Sunde Kyst- og Litteratursenter, Kvinnherad kr 2,44 mill.
Hardanger Natursenter kr 0,5 mill.
Moster Amfi kr 1,0 mill. 
Den nye Hangursbanen, Voss kr 1,5 mill.
Nothengjo på Hellesøy, Øygarden kr 2,0 mill.
0-meter over havet – overnattingskabiner for padlarar, Fjell kr 0,3 mill.
Hedleberget, Voss kr 0,26 mill.

2. I tildelingsbrevet skal det leggjast inn vilkår som sikrar at prosjekta vert gjennomført etter intensjonane, og 
at fylkeskommunen si rolle vert synleggjort.

PS 311/15 Regionalt forskingsfond Vestlandet - fylkestinga si bestillinga for 2016 
- 2019

Forslag til innstilling

Fylkestinget vedtek bestilling til Regionalt forskingsfond Vestlandet for perioden 2016 til 2019 

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.11.2015 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.

Innstilling til fylkestinget

Fylkestinget vedtek bestilling til Regionalt forskingsfond Vestlandet for perioden 2016 til 2019 

PS 312/15 Val av jury til Årets Hordalending i perioden 2015-2019

Forslag til vedtak

1. Fylkesutvalet oppnemner jury på 5 personar for perioden 2015-2019
2. Fylkesutvalet løyver 50.000 kroner til Årets Hordalending frå fylkesutvalet sin tilleggsløyvingskonto.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.11.2015 

Sveinung Valle gjorde framlegg om fylkesordførar Anne Gine Hestetun som medlem i juryen for Årets 
Hordalending i perioden 2015-2019.

Mona Røsvik Strømme gjorde framlegg om Tom-Christer Nilsen.

Tom Sverre Tomren gjorde framlegg om Natalie Golis.

Sveinung Valle gjorde framlegg om Benthe Bondhus og Pål Kårbø.

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag med forslaga frå Valle, Strømme og Tomren vart samrøystes vedteke.



Vedtak

1. Fylkesutvalet oppnemner jury på 5 personar for perioden 2015-2019:

Anne Gine Hestetun
Tom-Christer Nilsen
Natalie Golis
Benthe Bondhus
Pål Kårbø

2. Fylkesutvalet løyver 50.000 kroner til Årets Hordalending frå fylkesutvalet sin tilleggsløyvingskonto.

PS 313/15 Yrkesopplæringsnemnda - suppleringsval

Forslag til innstilling

Til yrkesopplæringsnemnda vert vald for valperioden 2015-2019:

1. Medlem for LO Hordaland Atle Rasmussen. Nytt varamedlem Atle Wedaa.
2. Varamedlem for NHO Hordaland Linn Cecilie Moholt.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.11.2015 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Vedtak

Til yrkesopplæringsnemnda vert vald for valperioden 2015-2019:

1. Medlem for LO Hordaland Atle Rasmussen. Nytt varamedlem Atle Wedaa.
2. Varamedlem for NHO Hordaland Linn Cecilie Moholt.

PS 314/15 Rekneskapsrapport pr. oktober 2015.

Forslag til vedtak

Fylkesutvalet tek rekneskapsrapporten pr. oktober 2015 til orientering.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.11.2015 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke. 

Vedtak

Fylkesutvalet tek rekneskapsrapporten pr. oktober 2015 til orientering.

PS 315/15 Forslag om freding av Stødleterrassen i Etne. Høyringsfråsegn

Forslag til innstilling

1. Fylkesutvalet sluttar seg til freding av Stødleterrassen. Fredinga vil sikra dei nasjonale 
kulturminneverdiane og samstundes leggja til rette for vidare drift som landbruksområde.

2. Fylkesutvalet ber om at utarbeiding av forvaltingsplanen vert prioritert.
3. Fylkesutvalet ber om at fredinga vert følgt opp med auka fokus på kunnskapsformidling

og utvikling av kulturminna i området, i samråd med lokale styresmakter og
grunneigarar.

Saksprotokoll i kultur- og ressursutvalet - 20.08.2015 



Svein Halleraker (H) sette fram slikt forslag til vedtak:

«Saka vert utsett til neste møte i utvalet, slik at det vert tid til ei synfaring der medlemane i 
Fylkesutvalet også vert invitert til å ta del.»

Røysting
Halleraker sitt forslag vart samrøystes vedteke mpt fylkesrådmannen sitt forslag som fall.

Innstilling
Saka vert utsett til neste møte i utvalet, slik at det vert tid til ei synfaring der medlemane i Fylkesutvalet 
også vert invitert til å ta del.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 27.08.2015 

Det var 14 representantar til stades.

Vedtak

Saka var utsett i kultur- og ressursutvalet, og vart difor ikkje behandla.

Saksprotokoll i kultur- og ressursutvalet - 01.10.2015 

Svein Halleraker (H) sette fram slikt forslag til vedtak på vegner av H, Frp og V:

«1. Hordaland fylkeskommune ønskjer ikkje freding av Støleterassen etter Kulturminnelova.
2. Hordaland fylkeskommune meiner at plan og bygningslova gir gode verkemiddel for å sikre 
andre kulturminneinteresser i området, t.d. ved bruk av omsynssonar. Mykje av Støleterassen er 
allereie freda gjennom Kulturminnelova.
3. Hordaland fylkeskommune meiner at freding vil føre til innskrenkingar i lokal råderett i høve til i 
dag, og ei unødig auke av byråkrati i samband med saksbehandling.»

Røysting
Halleraker sitt forslag vart vedteke med 6 røyster ( leiar si røyst) mot 6 røyster (A, MDG og Krf).
Fylkesrådmannen sitt forslag pkt. 1 fekk 6 røyster (A, MDG og Krf) mot 6 røyster ( leiar si røyst) og fall.
Fylkesrådmannen sitt forslag pkt. 2 vart samrøystes vedteke.
Fylkesrådmannen sitt forslag pkt. 3 fekk 6 røyster (A, MDG og Krf) mot 6 røyster ( leiar si røyst) og fall.

Innstilling

1. Hordaland fylkeskommune ønskjer ikkje freding av Støleterassen etter Kulturminnelova.

2. Hordaland fylkeskommune meiner at plan og bygningslova gir gode verkemiddel for å sikre andre 
kulturminneinteresser i området, t.d. ved bruk av omsynssonar. Mykje av Støleterassen er allereie 
freda gjennom Kulturminnelova.

3. Hordaland fylkeskommune  meiner at freding vil føre til innskrenkingar i lokal råderett i høve til i dag, 
og ei unødig auke av byråkrati i samband med saksbehandling.

4. Fylkesutvalet ber om at utarbeiding av forvaltingsplanen vert prioritert.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 29.10.2015 

Benthe Bondhus sette fram slikt forslag:

"Saka vert utsett. (For at fylkesutvalet skal ta befaring)."

Røysting (forslaget om utsetjing)
Bondhus sitt forslag vart vedteke mot 7 røyster (H, Frp, V, MGD).

Vedtak

Saka vert utsett.



Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.11.2015 

Sveinung Valle sette på vegner av A og KrF fram slikt forslag:

1. "Hordaland fylkeskommune ønskjer ikkje freding av Støleterassen etter kulturminnelova.

2. Hordaland fylkeskommune  meiner at plan- og bygningslova gir gode verkemiddel for å sikre 
andre kulturminneinteresser i området, t.d. ved bruk av omsynssonar. Mykje av 
Støleterassen er allereie freda gjennom kulturminnelova.

3. Hordaland fylkeskommune meiner at freding vil føre til innskrenkingar i lokal råderett i høve 
til i dag, og ei unødig auke av byråkrati i samband med saksbehandling."

Mari K. Kjellesvik sette fram slikt forslag:

"Nytt punkt 4:
Fylkesutvalet ber om at Etne kommune vert følgt opp med auka fokus på kunnskapsformidling 
og utvikling av kulturminna i området, i samråd med Universitetet i Bergen og muséet, lokale 
styresmakter og grunneigarar. Hordaland fylkeskommune tek initiativ til samarbeidet."

Aud Karin Oen sette fram slikt forslag:
1. "Fylkesutvalet sluttar seg til freding av Stødleterrassen. Fredinga vil sikra dei nasjonale 

kulturminneverdiane og samstundes leggja til rette for vidare drift som landbruksområde.

2. Fylkesutvalet ber om at utarbeiding av forvaltingsplanen vert prioritert.

3. Fylkesutvalet ber om at fredinga vert følgt opp med auka fokus på kunnskapsformidling
og utvikling av kulturminna i området, i samråd med lokale styresmakter og
grunneigarar."

Røysting
Oen sitt forslag fekk 2 røyster (SV, MDG) og fall.
Valle sitt forslag vart vedteke mot 2 røyster (SV, MDG).
Kjellesvik sitt forslag vart vedteke mot 2 røyster (SV, MDG).

Vedtak

1. Hordaland fylkeskommune ønskjer ikkje freding av Støleterassen etter kulturminnelova.

2. Hordaland fylkeskommune  meiner at plan- og bygningslova gir gode verkemiddel for å sikre andre 
kulturminneinteresser i området, t.d. ved bruk av omsynssonar. Mykje av Støleterassen er allereie 
freda gjennom kulturminnelova.

3. Hordaland fylkeskommune meiner at freding vil føre til innskrenkingar i lokal råderett i høve til i dag, 
og ei unødig auke av byråkrati i samband med saksbehandling.

4. Fylkesutvalet ber om at Etne kommune vert følgt opp med auka fokus på kunnskapsformidling og 
utvikling av kulturminna i området, i samråd med Universitetet i Bergen og muséet, lokale 
styresmakter og grunneigarar. Hordaland fylkeskommune tek initiativ til samarbeidet.

PS 316/15 Regionalt forskingsfond Vestlandet - Oppnemning av medlem til 
valkomite for styre

Forslag til vedtak

1. Fylkesutvalet nemner opp …….. til Hordaland sin representant til valkomité for Regionalt
forskingsfond Vestland.



Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.11.2015 

Sveinung Valle gjorde framlegg om fylkesdirektør Bård Sandal som representant i valkomitéen.

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag med Valle sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Vedtak

Fylkesutvalet nemner opp fylkesdirektør Bård Sandal til Hordaland sin representant til valkomité for 
Regionalt
forskingsfond Vestland.

PS 317/15 Ymse

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 18.11.2015 

Årsbudsjett 2016. Orientering og drøfting.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.11.2015 

Astrid Toft frå KS problematiserte "Utenforskap i det norske samfunnet".

Sakene vart behandla i slik rekkjefølgje: PS 272-PS 316/15.

I samband med behandlinga av PS 277/15 bad Tom-Christer Nilsen om følgjande:

"Ber om en nærmere vurdering av opplysningen om at bygging av 6 nye klasserom er 
nødvendig for universell utforming."

I samband med behandlinga av PS 287/15 stilte Tom-Christer Nilsen slikt spørsmål:

"Er bestemmelsen om fortrinnsrett for elever som har gått ved en skole tidligere år i tråd med 
opplæringslovens regler om inntak?"

I samband med behandlinga av PS 314/15 bad Mona Røsvik Strømme om følgjande:

"Ber om å få fylkeskommunens tilbakemelding vedr. arealer ledig til bruk for 
flyktningeinnkvartering."

INNSENDE SPØRSMÅL

Aud Karin Oen hadde sendt inn slikt spørsmål (a) til fylkesordføraren:

"Sak 299/15  Handlingsprogram 2016-2019. Kollektivstrategi for Hordaland  
I Bergensprogrammet og sak til kollektivstrategi er det gitt oversikt over totalt 10 stk. planlagde 
kollektiv/sambruksfelt (punkt 4.6).  

Spørsmål:
Når er det tidligast muleg å innføra kollektivfelt på alle innfartsårar inn til Bergen, og kva må 
vere på plass til det?"

Fylkesordføraren svarte slik:

"Fylkesutvalet handsama 24.09.2014 sak 226/2014 "Kollektivfelt på innfartsårene" og gjorde 
slikt vedtak:

"Fylkesutvalet ser at det er naudsynt med større grad av kollektivprioritering på 
innfartsårane dersom ein skal nå mål om endra reisemiddelfordeling i Regional 
transportplan. Fylkesutvalet ser likevel at det er behov for å vente på evaluering av 



sambruksfeltet som skal etablerast i Fjøsangerveien, før kollektiv- eller sambruksfelt kan 
vurderast på nordre og vestre innfartsåre."

Statens vegvesen opplyser at det er planlagt å opna sambruksfeltet på Fjøsangervegen tidleg i 
2016."

Aud Karin Oen hadde sendt inn slikt spørsmål (b) til fylkesordføraren:

"Miljødifferensiert hamneavgift
Eit av måla i klimaplanen er å vurdera dette innført. Kva er status?"

Svar på spørsmålet (vart sendt pr. e-post til gruppeleiarane i møtet):

"Status for tiltaket er per 18.11.15:

Havnerådet har vedteke å innføre miljødifferensierte avgifter frå 01.01.2016.

Avgiftene byggjer på bruk av Environmental Shipping Index (ESI) for rangering av skipa og 
berre skip som er innmeldt i ESI får fordel av rabattane. Skip får rabatt på anløpsavgifta etter 
kor høg miljøstandard dei har, med eit tak på 50 % rabatt.

I tillegg tilbyr hamna 20 % rabatt på kaivederlag dersom skipet har LNG-drift av generatorar 
ved kai eller er utrusta med landstraum."

YMSE/OPEN TIME

Silje Hjemdal viste til oppslag i BA, der det gjekk fram at vedtaket i saka om reklamefinansiering er 
reversert. Fylkesutvalet har ikkje fått melding om dette. Det framgår heller ikkje kva for konsekvensar 
dette vil få for budsjettet. Fylkesordføraren svarte at det vil verte lagt fram sak om reklamefinansiering 
om byromsmøblar før endeleg budsjett vert vedteke.

Silje Hjemdal etterspurde svar på spørsmålet i førre fylkesutvalsmøte om oppfølging av Regjeringa sin 
handlingsplan for veteranar. Fylkesrådmannen svarte at det vert arbeidd med svar på spørsmålet.

Tom Sverre Tomren spurde kva for kriterium som ligg til grunn for kva problemstillingar som vert lagt 
fram som referatsaker. Fylkesrådmannen svarte at fylkesadministrasjonen prøver å halde utvala orientert 
om viktige problemstillingar som er relevante for det politiske arbeidet.  

Tom-Christer Nilsen, supplert av Pål Kårbø, bad om orientering (notat, evt. sak) om kva for arbeid som
vert gjort med Masfjordbru-prosjektet.

Tom-Christer Nilsen spurde om Fana gymnas er ein del av Anger-avtalen. Eigedomsdirektør Jostein 
Fjærestad svarte at skulen ikkje er ein del av denne avtalen.

Tom-Christer Nilsen ønskte å få vite kva for bygg som kan vere aktuelt for asylmottak. 
Fylkesrådmannen orienterte om prosessen knytt til arbeidet med å vurdere om fylkeskommunen 
disponerer aktuelle bygg. Det vil verte lagt fram skriftleg tilbakemelding når arbeidet er ferdig. 

Aud Karin Oen sette fram slikt forslag:

"Fylkesutvalet ber om at saka om reguleringsplanar for Sotrasambandet, Bergen og Fjell 
kommune skal handsamast i førstkomande fylkesutval. Høyringsfristen må utvidast."

Røysting
Oen sitt forslag vart vedteke mot 7 røyster (H, Frp, V, MDG).

Vedtak

Fylkesutvalet ber om at saka om reguleringsplanar for Sotrasambandet, Bergen og Fjell kommune skal 
handsamast i førstkomande fylkesutval. Høyringsfristen må utvidast.


